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ACTA DE LA SESSIÓ DE L’AJUNTAMENT PLE

Identificació de la sessió
Núm.:4/2022
Caràcter: ordinària
Convocatòria: primera
Data: 11 d’abril de 2022
Horari: de 20:00 hores a 22:25 hores
Lloc: sala de plens de la Casa Consistorial de Felanitx.

Assistents
 Jaime Monserrat Vaquer, batle-president.
 Catalina Soler Torres, Pedro Acosta Durán, Sebastià Adrover Palmer,

Rafael  Rubio  Ferrer,  Marta  Cano  Roig  i  Miquel  Angel  Obrador
Escribano pel Partit Popular.

 Miquel Lluís Mestre Mestre, Maria Mesquida Artigues i  Pau Massutí
Ballester, pel Bloc per Felanitx-APIB.

 Melania Mesquida Tran, per El Pi-Proposta per les Illes Balears.
 Francisco  Duarte  Barceló,  María  Gracia  González  López  i  Damiana

Massutí Gómez, pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Juan Diego Vidal Jorquera, per Unidas Podemos-Unides Podem.
 Maria Vidal Bennàssar, per Vox Baleares.
 Juan Aznar Hernández, regidor no adscrit.
 Joan Garcia Cortès, secretari.

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

En primer lloc, es veu l’acta de la sessió ordinària de dia 14 de març de
2022, la qual, en no haver-hi objeccions, resulta aprovada per majoria de
16 vots a favor  (6 del  Partit  Popular,  3 del  Partit  Socialista de les Illes
Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del
regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox-Baleares).

2.  EXPEDIENT  956/2016.  DESCOMPTE  SOBRE  EL  PREU  DEL
CONTRACTE  DEL  SERVEI  DE  RECOLLIDA  I  TRANSPORT  DE  LES
FRACCIONS  SELECTIVES  EN  CONTENIDORS  DE  TIPUS  IGLÚ,  ALS
GENERADORS SINGULARS, LA RECOLLIDA DE VOLUMINOSOS I LA
NETEJA VIÀRIA DEL MUNICIPI DE FELANITX, AMB MOTIU DE VAGA
DE PERSONAL

2.1 Proposta de descompte sobre el preu del contracte del servei de
recollida i  transport de les fraccions selectives en contenidors de
tipus iglú, als generadors singulars, la recollida de voluminosos i la
neteja  viària  del  municipi  de  Felanitx,  amb motiu  de  la  vaga de
personal
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El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Marta
Cano, de descompte sobre el preu del contracte del servei de recollida i
transport  de  les  fraccions  selectives  en  contenidors  de  tipus  iglú,  als
generadors  singulars,  la  recollida  de  voluminosos  i  la  neteja  viària  del
municipi  de  Felanitx,  amb  motiu  de  la  vaga  de  personal,  dictaminada
prèviament per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes
Generals de dia 4 d’abril de 2022, que seguidament es transcriu:

«Antecedents

1. Dia 15.11.2017 es va firmar amb l’empresa Melchor Mascaró, SAU el
contracte del servei de recollida i transport de les fraccions de paper-
cartró,  vidre  i  envasos  lleugers  en  contenidors  tipus  iglú,  als
generadors singulars i  recollida de voluminosos i  neteja viària del
municipi  de  Felanitx,  d’acord  amb  el  Plec  de  clàusules
administratives  particulars  i  el  Plec  de  prescripcions  tècniques
aprovats per l’Ajuntament.

2. Arran del preavís de vaga indefinida dels treballadors de neteja viària
i recollida de residus sòlids urbans a partir de dia 14 d’octubre de
2021, comunicat pels sindicats UGT i CCOO a la Conselleria de Model
Econòmic, Turisme i Treball, dia 11.10.2021, el batle de l’Ajuntament
de Felanitx, mitjançant el Decret 2021-0900, va resoldre establir els
serveis  mínims  corresponents,  amb  la  finalitat  de  garantir  el
funcionament dels serveis essencials a la comunitat i per tal d’evitar
problemes de salubritat als nuclis del terme de Felanitx.

3. Segons queda constatat a l’informe emès per Gram, SL i l’enginyer
municipal, com a responsables de l’execució del contracte, durant els
dies 15, 18 i 20 d’octubre de 2021, es va deixar sense prestar el
servei  de  recollida  de  contenidors  de  càrrega  superior  de  les
fraccions selectives, i durant els dies 15, 16 i 18 d’octubre de 2021
es  va  deixar  de  prestar  el  servei  de  recollida  de  les  fracciones
selectives als generadors singulars. L’informe conclou que els costos
dels  serveis  no  executats  i,  per  tant,  no suportats  per  l’empresa
contractista, suposen un import de 1.563,94 €, import que s’ha de
reduir en la propera factura a presentar per Melchor Mascaró, SAU.

4. Dia  14  de  febrer  de  2022  el  Ple  de  l’Ajuntament  de  Felanitx  va
acordar  iniciar  el  procediment  perquè l’empresa  Melchor  Mascaró,
SAU, descompti  en la  propera factura del  contracte del  servei  de
recollida  i transport de les fraccions de paper-cartró, vidre i envasos
lleugers en contenidors tipus iglú, als generadors singulars i recollida
de voluminosos i neteja viària del municipi de Felanitx, la quantitat
de  1.563,94  €,  corresponent  als  costos  de  personal  i  maquinària
inherents al servei deixat de prestar durant el període de vaga, i es
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va concedir a l’empresa contractista un termini d’audiència de deu
dies hàbils,  el  qual  va finalitzar  dia 7 de març,  sense que s’hagi
presentat cap escrit d’al·legacions.

5. Dia  29  de  març  de  2022  els  serveis  jurídics  i  la  Intervenció  de
l’Ajuntament han emès informe al respecte, amb el qual es conclou
que s’ha de descomptar del preu del contracte del servei de recollida
i transport de les fraccions de paper-cartró, vidre i envasos lleugers
en  contenidors  tipus  iglú,  als  generadors  singulars  i  recollida  de
voluminosos  i  neteja  viària  del  municipi  de  Felanitx,  signat  amb
l’empresa  MELCHOR MASCARÓ,  SAU,  la  quantitat  de  1.563,94  €,
corresponent als costos de personal i de funcionament de maquinària
que no ha hagut de suportar, per deixar de prestar parcialment el
servei  durant  els  dies  de  vaga,  tot  d’acord  amb  l’informe  dels
responsables del contracte. El descompte en el preu s’haurà de fer
efectiu amb l’emissió del corresponent document de liquidació.

Consideracions tècniques i jurídiques

I. L’article 24 del Plec de clàusules administratives particulars (PCAP) del
contracte del servei de recollida i transport de les fraccions selectives
en contenidors de tipus iglú, als generadors singulars, la recollida de
voluminosos  i  la  neteja  viària,  estableix  les  obligacions  del
contractista.  En  concret,  especifica  que  el  contractista  haurà
d’observar fidelment l’establert en el Plec de prescripcions tècniques,
així  com les  instruccions  que li  doni  per  escrit  el  responsable  del
contracte, i que l’execució del contracte es realitzarà a risc i ventura
del contractista.

II. El Decret 2021-0900 estableix els serveis mínims per evitar situacions
insalubres segons s’indica als antecedents d’aquest informe.

III.  El  Reial  decret  legislatiu  3/2011,  de  14  de  novembre,  pel  qual
s'aprova  el  text  refós  de  la  Llei  de  contractes  del  sector  públic,
d’aplicació al contracte de referència, en el seu article 216, estableix
que  el  contractista  tendrà  dret  a  l’abonament  de  la  prestació
realitzada en els termes establers en aquesta llei i en el contracte,
segons el preu convingut.

Segons figura als antecedents, el contractista no va prestar el servei
en les condicions establertes al contracte, durant els dies de vaga del
personal. 

IV. D’acord amb l’article 215 del RDL 3/2011, l’execució del contracte es
realitzarà a risc i ventura del contractista.
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Durant el període de vaga, el contractista no va haver d’assumir el
cost de personal ni el cost de funcionament de la maquinària. Per
tant, aquests costos de personal i maquinària no assumits, calculats
d’acord  amb  l’informe  dels  responsables  del  contracte,  s’han  de
descomptar del preu a pagar pel contracte, com a conseqüència de la
prestació  deixada de realitzar,  ja que, segons la jurisprudència,  la
vaga no es pot considerar una causa de força major i, per tant, entra
a  formar  part  del  principi  de  risc  i  ventura  que  ha  d’assumir  el
contractista.

V. Segons l’article 97 del Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel
qual s’aprova el  Reglament general  de la llei de contractes de les
administracions públiques, en la tramitació de les incidències sorgides
en  l’execució  dels  contractes  s’ha  d’emetre  informe  dels  serveis
jurídics i de la Intervenció.

A  la  vista  dels  antecedents  i  consideracions  tècniques  i  jurídiques
apuntades,  es proposa a  l’Ajuntament  Ple,  amb el  dictamen previ  de la
Comissió  Informativa   d’Economia  i  Assumptes  Generals,  l'adopció  del
següent acord: 

Primer. Comunicar  a  l’empresa  Melchor  Mascaró,  SAU,  com  a
contractista del servei de recollida i  transport de les fraccions de paper-
cartró, vidre i  envasos lleugers en contenidors tipus iglú,  als generadors
singulars i recollida de voluminosos i neteja viària del municipi de Felanitx,
que ha d’ingressar, com a descompte en el preu del contracte de referència,
la quantitat de 1.563,94 €, corresponent als costos de personal i maquinària
inherents al servei deixat de prestar durant el període de vaga iniciat dia 14
d’octubre de 2021.

Segon. Establir com a termini per fer efectiu l’ingrés de 1.563,94 €,
en concepte de descompte en el preu del contracte del servei de recollida i
transport  de  les  fraccions  de  paper-cartró,  vidre  i  envasos  lleugers  en
contenidors tipus iglú, als generadors singulars i recollida de voluminosos i
neteja viària del municipi de Felanitx, a abonar per Melchor Mascaró, SAU,
el següent:

• Notificacions rebudes entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la
data de notificació fins el dia 20 del mes següent o l’immediat hàbil
posterior. 
• Notificacions rebudes entre els dies 16 i darrer de cada mes, des de
la  data  de  notificació  fins  el  dia  5  del  segon  mes  posterior  o
l’immediat hàbil posterior.

Tercer. Comunicar aquest acord al departament de Tresoreria per tal
que emetin el document corresponent de liquidació amb l’import esmentat.
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Quart.  Notificar  aquest acord a Melchor Mascaró,  SAU, juntament
amb el document de liquidació corresponent.

Cinquè. Comunicar aquest acord a Gram, SL i a l’enginyer municipal,
com a responsables del contracte, i al departament d’Intervenció.»

2.2 Votació

Atès que no hi  ha cap intervenció  per  part  dels  presents,  se  sotmet  la
proposta a votació i, per unanimitat, s’acorda:

Primer. Comunicar  a  l’empresa  Melchor  Mascaró,  SAU,  com  a
contractista del servei de recollida i  transport de les fraccions de paper-
cartró, vidre i  envasos lleugers en contenidors tipus iglú,  als generadors
singulars i recollida de voluminosos i neteja viària del municipi de Felanitx,
que ha d’ingressar, com a descompte en el preu del contracte de referència,
la quantitat de 1.563,94 €, corresponent als costos de personal i maquinària
inherents al servei deixat de prestar durant el període de vaga iniciat dia 14
d’octubre de 2021.

Segon. Establir com a termini per fer efectiu l’ingrés de 1.563,94 €,
en concepte de descompte en el preu del contracte del servei de recollida i
transport  de  les  fraccions  de  paper-cartró,  vidre  i  envasos  lleugers  en
contenidors tipus iglú, als generadors singulars i recollida de voluminosos i
neteja viària del municipi de Felanitx, a abonar per Melchor Mascaró, SAU,
el següent:

• Notificacions rebudes entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la
data de notificació fins el dia 20 del mes següent o l’immediat hàbil
posterior. 
• Notificacions rebudes entre els dies 16 i darrer de cada mes, des de
la  data  de  notificació  fins  el  dia  5  del  segon  mes  posterior  o
l’immediat hàbil posterior.

Tercer. Comunicar aquest acord al departament de Tresoreria per tal
que emetin el document corresponent de liquidació amb l’import esmentat.

Quart.  Notificar  aquest acord a Melchor Mascaró,  SAU, juntament
amb el document de liquidació corresponent.

Cinquè. Comunicar aquest acord a Gram, SL i a l’enginyer municipal,
com a responsables del contracte, i al departament d’Intervenció.

3.  EXPEDIENT  2721/2017.  DESCOMPTE  SOBRE  EL  PREU  DEL
CONTRACTE DE LA GESTIÓ DEL SERVEI DE RECOLLIDA, NETEJA I
TRANSPORT DE RESIDUS SÒLIDS URBANS DEL TERME MUNICIPAL
DE FELANITX, A CAUSA DE LA VAGA DE PERSONAL
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3.1 Proposta de descompte sobre el preu del contracte de la gestió
del servei de recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans
del terme municipal de Felanitx, a causa de la vaga de personal

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Marta
Cano, de descompte sobre el preu del contracte de la gestió del servei de
recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal de
Felanitx, a causa de la vaga de personal,  dictaminada prèviament per la
Comissió Mjunicipal Informativa d’Economia i Assumptes Generals de dia 4
d’abrilde 2022, que seguidament es transcriu:

«Antecedents

1. En data 12 de novembre de 2013, l’Ajuntament de Felanitx va
signar amb l’empresa Fomento de Construcciones y Contratas, SA
el contracte de la gestió del servei de recollida, neteja i transport
de residus sòlids urbans del terme municipal de Felanitx, d’acord
amb el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de
Prescripcions Tècniques aprovats per l’Ajuntament.

2. Arran del preavís de vaga indefinida dels treballadors de neteja
viària  i  recollida  de  residus  sòlids  urbans  a  partir  de  dia  14
d’octubre  de 2021,  comunicat  pels  sindicats  UGT i  CCOO a  la
Conselleria de Model Econòmic, Turisme i Treballdia 11.10.2021,
el batle de l’Ajuntament de Felanitx, mitjançant el Decret 2021-
0900, va resoldre establir els serveis mínims corresponents, amb
la finalitat de garantir el funcionament dels serveis essencials a la
comunitat, per tal d’evitar problemes de salubritat als nuclis del
terme de Felanitx.

3. Durant els dies 17 i 18 d’octubre de 2021, es varen deixar sense
prestar  el  serveis  de  recollida  de  residus  sòlids  urbans  de
contenidors utilitzats per residències de gent gran, centres de dia,
centres  de  salut,  escoles  amb  servei  de  menjador,  així  com
recollida domiciliària per aquest tipus de centres, i de recollida de
residus sòlids urbans de contenidors de la resta de zones i nuclis,
establerts al  Decret 2021-0900, fet que va quedar constatat a
l’informe sobre l’incompliment del contracte de la gestió del servei
de recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans del terme
municipal  de Felanitx,  pel  que fa als  serveis mínims establerts
durant  la  vaga indefinida iniciada dia  14.10.2021,  emès el  19
d’octubre de 2021 per l’enginyer municipal i la regidora delegada
de Neteja i Residus.

4. Durant el dia 17 d’octubre de 2021, es va deixar sense prestar el
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servei de recollida domiciliària de residus sòlids urbans establert
al  Decret  2021-0900,  fet  que va  quedar  constatat  a  l’informe
sobre  l’incompliment  del  contracte  de  la  gestió  del  servei  de
recollida, neteja i  transport de residus sòlids urbans del  terme
municipal  de Felanitx,  pel  que fa als  serveis mínims establerts
durant  la  vaga indefinida iniciada dia  14.10.2021,  emès el  19
d’octubre de 2021 per l’enginyer municipal i la regidora delegada
de Neteja i Residus.

5. Dia 19 d’octubre, es va notificar un advertiment de l’incompliment
del  contracte  de  la  gestió  del  servei  de  recollida,  neteja  i
transport  de  residus  sòlids  urbans  del  terme  municipal  de
Felanitx, pel que fa als serveis mínims establerts durant la vaga
indefinida iniciada dia 14.10.2021. A l’advertiment s’hi adjuntava
informe emès per l’enginyer municipal i la regidora delegada de
Neteja i Residus.

6. Dia 19 d’octubre, es va anunciar un ajornament de la vaga, per la
qual cosa, en cas que no es dugui a terme la recollida, s’estaria
produint un incompliment dels Plecs del contracte del servei.

7. Durant el dia 19 d’octubre de 2021, es va deixar sense prestar el
servei de recollida domiciliària de residus sòlids urbans i el servei
de  recollida  de  contenidors  de  residus,  establerts  al  Plec  de
prescripcions tècniques del  contracte i  al  Decret 2021-0900 en
període de vaga, fet que va quedar constatat a l’informe sobre
l’incompliment del contracte de la gestió del servei de recollida,
neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal de
Felanitx, pel que fa a les mesures per evitar situacions insalubres,
perilloses o que provoquin incomoditat, emès el 20 d’octubre de
2021 per l’enginyer municipal i la regidora delegada de Neteja i
Residus i en el qual es deixa palès que no s’han pres mesures per
evitar  situacions  insalubres,  perilloses  o  que  provoquin
incomoditat,  així  com,  si  n’és  el  cas,  que no s’han  cobert  els
serveis  mínims  decretats  per  la  Batlia  de  l’Ajuntament  de
Felanitx.

8. Dia 12 de gener de 2022, la regidora de Neteja i Residus, com a
responsable del contracte, juntament amb l’enginyer municipal,
varen emetre un informe en el qual s’especifiquen els costos de
personal  i  de  funcionament  de  maquinària  que  l’empresa
contractista no ha hagut de suportar, com a conseqüència de la
vaga  realitzada  pels  seus  treballadors  en  el  període  de  vaga
comprès entre  dia  14 i  dia  19 d’octubre  de 2021,  pel  que es
considera  que  s’ha  de  reduir  el  preu  en  la  propera  factura  a
presentar per Fomento de Construcciones y Contratas, SA, amb
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l’import de 5.855,85 €. 

9. Dia 14 de febrer de 2022 el Ple de l’Ajuntament de Felanitx va
acordar  iniciar  el  procediment  perquè  l’empresa  Fomento  de
Construcciones y Contratas, SA, descompti en la propera factura
del  contracte  de  la  gestió  del  servei  de  recollida,  neteja  i
transport  de  residus  sòlids  urbans  del  terme  municipal  de
Felanitx, la quantitat de 5.855,85 €, corresponent als costos de
personal i maquinària inherents al servei deixat de prestar durant
el període de vaga, i es va concedir a l’empresa contractista un
termini d’audiència de deu dies hàbils, el qual va finalitzar dia 8
de març, sense que s’hagi presentat cap escrit d’al·legacions.

10. Dia 29 de març de 2022, els serveis jurídics i la Intervenció de
l’Ajuntament  han  emès  informe  al  respecte,  amb  el  qual  es
conclou  que  s’ha  de  descomptar  del  preu  del  contracte  de  la
gestió del servei de recollida, neteja i transport de residus sòlids
urbans  del  terme municipal  de  Felanitx,  signat  amb l’empresa
FOMENTO DE CONTRUCCIONES Y CONTRATAS, SA, la quantitat
de  5.855,85  €,  corresponent  als  costos  de  personal  i  de
funcionament de maquinària que no ha hagut de suportar  per
deixar de prestar parcialment el servei  durant els cinc dies de
vaga,  tot  d’acord  amb  l’informe  tècnic  de  la  responsable  del
contracte i l’enginyer municipal. El descompte en el preu s’haurà
de  fer  efectiu  amb  l’emissió  del  corresponent  document  de
liquidació.

Consideracions tècniques i jurídiques

I.  L’article 24 del Plec de clàusules administratives particulars (PCAP)
del contracte de la gestió del servei de recollida, neteja i transport de
residus sòlids urbans del terme municipal de Felanitx, estableix les
obligacions  del  contractista.  En  concret,  el  punt  a)  indica  que  el
contractista ha de «prestar el servei amb la continuïtat convinguda i
garantir  als  particulars  el  dret  a  utilitzar-lo  en  les  condicions  que
hagin estat  establertes i  mitjançant l'abonament,  si  s’escau,  de la
contraprestació econòmica compresa en les tarifes aprovades».

II. El Decret 2021-0900 estableix els serveis mínims per evitar situacions
insalubres, segons s’indica als antecedents d’aquest informe.

III.  El  Reial  decret  legislatiu  3/2011,  de  14  de  novembre,  pel  qual
s'aprova  el  text  refós  de  la  Llei  de  contractes  del  sector  públic,
d’aplicació al contracte de referència, en el seu article 216, estableix
que  el  contractista  tendrà  dret  a  l’abonament  de  la  prestació
realitzada en els termes establers en aquesta llei i en el contracte,
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segons el preu convingut.

Segons figura als antecedents, el contractista no va prestar el servei
en les condicions establertes al contracte durant un total de 5 dies,
per motiu de vaga. 

IV. D’acord amb l’article 215 del RDL 3/2011, l’execució del contracte es
realitzarà a risc i ventura del contractista. Aquest principi, en el cas
dels  contractes  de  gestió  de  serveis  públics  mitjançant  concessió,
com  és  el  contracte  de  referència,  es  veu  reforçat  d’acord  amb
l’article 277 de la mateixa norma.

Durant el període de vaga, el contractista no va haver d’assumir el
cost  de  personal,  ni  el  cost  de  funcionament  de  la  maquinària.
L’import  d’aquests  costos,  d’acord  amb  l’informe  emès  dia  12  de
gener  de  2022,  es  varen  extreure  del  document  «2.  Estudi
Econòmic», que va presentar  l’empresa FCC en el  procediment de
licitació  del  contracte.  Per  tant,  aquests  costos  de  personal  i
maquinària no assumits, calculats d’acord amb l’informe del mateix
dia,  s’han  de  descomptar  del  preu  a  pagar  pel  contracte,  com a
conseqüència de la prestació deixada de realitzar, ja que, segons la
jurisprudència, la vaga no es pot considerar una causa de força major
i, per tant, entra a formar part del principi de risc i ventura que ha
d’assumir el contractista.

V. Segons l’article 97 del Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel
qual s’aprova el  Reglament general  de la llei de contractes de les
administracions públiques, en la tramitació de les incidències sorgides
en  l’execució  dels  contractes,  s’ha  d’emetre  informe  dels  serveis
jurídics i de la Intervenció.

A  la  vista  dels  antecedents  i  consideracions  tècniques  i  jurídiques
apuntades,  es proposa a  l’Ajuntament  Ple,  amb el  dictamen previ  de la
Comissió  Informativa   d’Economia  i  Assumptes  Generals,  l'adopció  del
següent acord: 

Primer. Comunicar  a  l’empresa  Fomento  de  Construcciones  y
Contratas, SA, com a contractista de la gestió del servei de recollida, neteja
i transport de residus sòlids urbans del terme municipal de Felanitx, que ha
d’ingressar,  com a descompte en el  preu del  contracte de referència,  la
quantitat de 5.855,85 €, corresponent als costos de personal i maquinària
inherents al  servei  deixat de prestar durant el període de vaga comprès
entre dia 14 i dia 19 d’octubre de 2021.

Segon. Establir com a termini per fer efectiu l’ingrés de 5.855,85 €,
en concepte de descompte en el preu del contracte de la gestió del servei
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de recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal
de Felanitx, a abonar per Fomento de Construcciones y Contratas, SA, el
següent:

• Notificacions rebudes entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la
data de notificació fins el dia 20 del mes següent o l’immediat hàbil
posterior. 
• Notificacions rebudes entre els dies 16 i darrer de cada mes, des de
la  data  de  notificació  fins  el  dia  5  del  segon  mes  posterior  o
l’immediat hàbil posterior.

Tercer.  Comunicar aquest acord al departament de Tresoreria, per
tal  que  emetin  el  document  corresponent  de  liquidació  amb  l’import
esmentat.

Quart.  Notificar  aquest  acord  a  Fomento  de  Construcciones  y
Contratas, SA, juntament amb el document de liquidació corresponent.

Cinquè.  Comunicar aquest acord a la regidora de Neteja i Residus
com a responsable del contracte, a l’enginyer municipal, i al departament
d’Intervenció.»

3.2 Votació

Atès que no hi  ha intervencions,  se sotmet la proposta a votació  i,  per
unanimitat, s’acorda:

Primer. Comunicar  a  l’empresa  Fomento  de  Construcciones  y
Contratas, SA, com a contractista de la gestió del servei de recollida, neteja
i transport de residus sòlids urbans del terme municipal de Felanitx, que ha
d’ingressar,  com a descompte en el  preu del  contracte de referència,  la
quantitat de 5.855,85 €, corresponent als costos de personal i maquinària
inherents al  servei  deixat de prestar durant el període de vaga comprès
entre dia 14 i dia 19 d’octubre de 2021.

Segon. Establir com a termini per fer efectiu l’ingrés de 5.855,85 €,
en concepte de descompte en el preu del contracte de la gestió del servei
de recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal
de Felanitx, a abonar per Fomento de Construcciones y Contratas, SA, el
següent:

• Notificacions rebudes entre els dies 1 i 15 de cada mes, des de la
data de notificació fins el dia 20 del mes següent o l’immediat hàbil
posterior. 
• Notificacions rebudes entre els dies 16 i darrer de cada mes, des de
la  data  de  notificació  fins  el  dia  5  del  segon  mes  posterior  o
l’immediat hàbil posterior.
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Tercer.  Comunicar aquest acord al departament de Tresoreria, per
tal  que  emetin  el  document  corresponent  de  liquidació  amb  l’import
esmentat.

Quart.  Notificar  aquest  acord  a  Fomento  de  Construcciones  y
Contratas, SA, juntament amb el document de liquidació corresponent.

Cinquè.  Comunicar aquest acord a la regidora de Neteja i Residus
com a responsable del contracte, a l’enginyer municipal, i al departament
d’Intervenció.

4. EXPEDIENT 495/2022. ELECCIÓ DE JUTGE/SSA DE PAU TITULAR
DE FELANITX

4.1 Proposta d’elecció de jutge/ssa de pau titular de Felanitx

El Ple de l’Ajuntament età assabentat de la proposta del batle, Sr. Jaume
Monserrat,  d’elecció de jutge/ssa de pau titular de Felanitx,  dictaminada
prèviament per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes
Generals de dia 4 d’abril de 2022, que seguidament es transcriu:

«Antecedents de fet

Primer.- El president del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears ha
sol·licitat, en data 21 de febrer de 2022, que aquesta Corporació elegeixi la
persona  que  haurà  d’ostentar  el  càrrec  de  jutge/ssa  de  pau  titular  de
Felanitx durant els propers quatre anys, atès que el dia 2 de maig de 2022
es compleix el període de quatre anys pel qual fou nomenada la Sra. Maria
Àngels Oliver Solà jutgessa de pau titular. 

Segon.- El secretari de la Corporació ha emès informe de data 2 de març de
2022, on detalla el procediment a seguir per a l’elecció del jutge de pau,
sent l’òrgan competent per a l’elecció el Ple de l’Ajuntament, mitjançant el
quòrum de la majoria absoluta.

Tercer.- Vistes les sol·licituds presentades per les persones interessades i
que són les següents:

- Sra. Carmen Canals Díaz, amb data de registre d’entrada de 18 de març
de 2022, i número de registre d’entrada 728.

- Sr. Francesc Picó Bauçà, amb data de registre d’entrada de 22 de març de
2022, i número de registre d’entrada 1532.

- Sra. Margarita Morales Bonet, amb data de registre d’entrada de 23 de
març de 2022, i número de registre d’entrada 1550.
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- Sr. Jaume Caldentey Bennasar, amb data de registre d’entrada de 23 de
març de 2022, i número de registre d’entrada 1559.

- Sr. Pere Mas Maimó, amb data de registre d’entrada de 24 de març de
2022, i número de registre d’entrada 1630.

Fonaments de dret

Primer.-  L’article 1.2 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels jutges de
pau estableix els requisits que han de complir els jutges de pau, els quals
són:  ser  espanyol,  major  d’edat  i  no estar  incurs  en cap de les  causes
d’incapacitat que estableix l’article 303 de la Llei orgànica del poder judicial.

Segon.- Segons l’article 5 del Reglament 3/1995,  les vacants en el càrrec
de  jutge  de  pau  i  el  seu  substitut  s’anunciaran  per  l’Ajuntament
corresponent, mitjançant convocatòria pública, establint el termini i lloc de
presentació d’instàncies.

Tercer.- D’acord amb l’article 6 del mateix Reglament, l’elecció del jutge de
pau  i  el  seu  substitut  s’efectuarà  pel  Ple  de  l’Ajuntament,  amb  el  vot
favorable de la majoria absoluta dels seus membres, entre les persones
que, reunint les condicions legals, així ho sol·licitin. 

Quart.- Segons estableix l’article 7 del Reglament, l’acord del Ple s’haurà de
remetre  al  jutge  degà,  en  aquest  cas  de  Manacor,  al  qual  s’hi  haurà
d’adjuntar una certificació que cotengui la informació següent:

a) Referència detallada de les circumstàncies en què es va produir  
l’elecció.

b) Menció expressa al compliment del quòrum exigit per la llei.

c) Dades d’identificació i condicions de capacitat i compatibilitat de  
l’elegit.

En base  als  antecedents  de fet  i  fonaments  de dret  exposats,  i  amb el
dictamen  previ  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i  Assumptes
Generals, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Felanitx que procedeixi a
designar la persona que ha d’exercir el càrrec de jutge/ssa de pau titular de
Felanitx,  en  atenció  a  les  sol·licituds  presentades,  i  que  després  es
comuniqui la designació al jutge degà del Partit de Manacor, així com al
president del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears.»

El batle explica que, com ja es va explicar a la comissió informativa, el
procediment per elegir el jutge/ssa de pau, si ningú no hi té res a dir, serà
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en votació secreta. El secretari repartirà a cada un una papereta amb els
noms dels candidats, marcaran el candidat que voten i, segons el resultat
d’aquesta  votació,  designaran  la  persona  que  ha  d’exercir  el  càrrec  de
jutge/ssa de pau.

4.2 Debat

La Sra.  Maria  Vidal  demana si  hi  ha l’opció  de vot en blanc,  o  s’ha de
d’elegir  un  candidat,  i  el  secretari  contesta  que,  si  no  es  marca  cap
candidat, s’entendria abstenció.

El Sr. Miquel Lluís Mestre manifesta que és un acord peculiar, per no dir
històric  a  aquest  Ajuntament.  La  fórmula,  que  no  és  que  la  trobi
desencertada,  ja  que  s’ha  explicat  perfectament  per  què  s’havia  de  fer
d’aquesta manera, que és diferent a com s’havia fet l’elecció fins ara. De
totes formes, li agradaria fer una reflexió i quasi més bé perquè consti en
acta,  perquè  poca  cosa  més  poden  fer;  i  és  que,  si  és  el  Ple  l’òrgan
competent d’un municipi per a l’elecció del jutge de pau, creu que el Ple,
aquest òrgan, hauria de fer-ho, o tenir els mitjans per fer-ho de la millor
forma i qualitat possible. Es troben davant cinc candidatures, que d’algunes
coneixen les persones i d’altres no les coneixen absolutament de res, ni
tenen, per exemple, un currículum, ni saben si són de Felanitx. Aquesta
reflexió  és,  més  que  res,  perquè  quedi  la  constància  que  aquest
procediment s’hauria de poder fer amb algun altre tipus de garantia. Diu
que va fer la broma a la comissió informativa que els faria presentar-se al
Ple o a la mateixa comissió perquè explicassin, no els seus mèrits, sinó les
seves motivacions per  ser  jutges o jutgesses de pau.  Dona les gràcies,
perquè entén que és un procediment que surt del normal, però volia fer
aquesta  reflexió,  perquè  els  presents,  com a  regidors,  avui  elegiran  la
persona  que  ha  de  ser  jutge  o  jutgessa  de  pau  titular  de  Felanitx,  en
precari, per dir-ho d’alguna manera.

El  batle  recull  la  reflexió  del  Sr.  Mestre  i  manifesta  que  és  cert  que
l’expedient  compleix  en  forma  per  a  aquest  nomenament,  però  quan
s’analitza el contingut, potser hi manquen coses. Però el Reglament, avui
per avui, diu que han de complir uns requisits que són molt escassos i que
donen molt poca informació. Tal vegada en pròximes ocasions es podria fer
en dues plenàries, per poder tenir més informació abans de la votació.

4.3 Votació

Acte seguit, el secretari recull en una bossa el vot de cada un dels membres
del Consistori i després inicia el recompte, que dona com a resultat 9 vots a
favor  del  candidat  Sr.  Jaume  Caldentey  Bennasar,  que  representen  la
majoria absoluta, i 8 vots en blanc.
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En conseqüència, per majoria absoluta, el Ple acorda:

1r. Designar el Sr. Jaume Caldentey Bennasar per al càrrec de jutge de pau
titular del Jutjat de Pau de Felanitx.

2n. Comunicar el present acord al jutge degà del Partit de Manacor, així com
al president del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears.

5. EXPEDIENT 836/2022. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 06.2022 PER
CRÈDIT EXTRAORDINARI A FINANÇAR AMB CÀRREC AL ROMANENT
LÍQUID DE TRESORERIA

5.1  Proposta  de  modificació  de  crèdits  06.2022  per  crèdit
extraordinari a finançar amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Sra.
Melania Mesquida, de modificació de crèdits 06.2022 per crèdit extraordinari
a  finançar  amb  càrrec  al  romanent  líquid  de  Tresoreria,  dictaminada
prèviament per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes
Generals de dia 4 d’abril de 2022, que seguidament es transcriu:

«Atès l’increment del cost de les obres de construcció de la deixalleria de
Felanitx  i  de  la  pista  d’atletisme,  atès  que  no  es  disposa  de  crèdit  al
pressupost corrent i no es pot esperar fins a l’exercici següent.

Atesos els resultats de la liquidació de l’exercici 2021, aprovada mitjançant
Decret de Batlia número 084/2022 de data 11/02/2022, es pot utilitzar una
part  del  romanent  líquid  de  Tresoreria  per  assumir  les  despeses
esmentades.

D’acord amb tot l’anterior, vist l’informe d’Intervenció favorable i després
del  dictamen  previ  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i  Assumptes
Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció dels següent
acord:

Primer.- 
1.  Aprovar inicialment l’apartat a) de l’expedient de modificació de

crèdit núm. 06.2022 del vigent Pressupost, per crèdit extraordinari finançat
amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, d’acord amb el següent detall:

DESPESES
DESCRIPCIÓ PROG. ECON. MODIFICACIÓ

DEIXALLERIA FELANITX 1621 622001  30.000,00 €

INGRESSOS
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DESCRIPCIÓ ECON. MODIFICACIÓ
ROMANENT DE TRESORERIA PER 
DESPESES GENERALS 

87000 30.000,00 €

2. Exposar aquest acord al públic, amb l’anunci previ en el Butlletí
Oficial de les Illes Balears, per 15 dies, durant els quals els interessats el
podran  examinar  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L’acord  es
considerarà  definitivament  aprovat  si  durant  l'esmentat  termini  no
s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les. 

3. Una vegada definitivament aprovat, l’acord serà publicat, resumit
per  capítols,  en  el  Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears.  Així  mateix,  se’n
remetrà còpia a l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.

Segon.-
1.  Aprovar inicialment l’apartat b) de l’expedient de modificació de

crèdit núm. 06.2022 del vigent Pressupost, per crèdit extraordinari finançat
amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, d’acord amb el següent detall:

DESPESES
DESCRIPCIÓ PROG. ECON. MODIFICACIÓ

PISTA ATLETISME 3420 622003  40.000,00 € 

INGRESSOS
DESCRIPCIÓ ECON. MODIFICACIÓ

ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES 
GENERALS 

87000 40.000,00 €

2. Exposar aquest acord al públic, amb l’anunci previ en el Butlletí
Oficial de les Illes Balears, per 15 dies, durant els quals els interessats el
podran  examinar  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L’acord  es
considerarà  definitivament  aprovat,  si  durant  l'esmentat  termini  no
s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les. 

3. Una vegada definitivament aprovat, l’acord serà publicat, resumit
per  capítols,  en  el  Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears.  Així  mateix,  se’n
remetrà còpia a l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.

5.2 Debat

El Sr. Juan Diego Vidal voldria saber en què es gasten 40.000 € al pavelló,
què s’hi fa.
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El batle explica que la darrera certificació era una certificació petita que, des
d’Urbanisme, no es va passar a Intervenció. És una despesa del cost on hi ha
partides de tot tipus de feina. Diu que la darrera certificació havia d’haver
anat damunt el Pressupost, perquè faltaven aquests doblers, però aquesta
informació  no  es  va  traslladar.  Hi  ha  partides  que  són  de  la  deixalleria,
d’equipament, de paviment, de picapedrer, de residus, de seguretat i salut.
Conclou diente que és una modificació que toca tot el conjunt de l’obra.

La Sra. Gracia González avança que, en la mateixa línia que han seguit fins
ara, el  seu grup votarà en contra d’aquesta modificació de crèdit,  perquè
entenen que aquesta explicació que acaben de donar a la pregunta del Sr.
Vidal, s’hauria pogut explicar molt més, tant a les memòries de l’expedient,
com a l’argumentari de la pròpia proposta. Explica que com que pareix que la
modificació de crèdits s’ha agafat com a una costum, sense cap tipus de
previsió  als  projectes,  perquè  veuen  que  a  cada  projecte  que  aquest
Ajuntament du endavant, comencen a aparèixer modificacions de crèdit una
darrera  l’altra,  malgrat  siguin  quantitats  petites,  amb  diferents  excuses.
Segueix la seva intervenció i comenta que la realitat és que fa no res es va fer
una modificació de crèdit de 30.000 € per a la gespa de la pista d’atletisme,
que,  evidentment,  estava  damunt  el  projecte;  ara  apareix  una  altra
modificació de crèdit per quatre coses que han sortit, que seria raonable si ja
fossin les darreres, però és que la pista d’atletisme no està acabada de vestir,
ni té cobertes les necessitats completes del projecte i gra a gra està costant
molts de doblers. Conclou dient que, en definitiva, el seu grup entén que
aquesta modificació no està suficientment justificada i que, per tant, no hi
poden votar a favor.

5.3 Votació

Se sotmet la proposta a votació i, per majoria de 9 vots a favor (6 del Partit
Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes i 1 del regidor no adscrit), 4 en contra
(3 del Partit Socialista de les Illes Balears i 1 d’Unides Podem) i 4 abstencions
(3 del Bloc per Felanitx-APIB i 1 de Vox Baleares), s’acorda:

Primer.- 
1.  Aprovar inicialment l’apartat a) de l’expedient de modificació de

crèdit núm. 06.2022 del vigent Pressupost, per crèdit extraordinari finançat
amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, d’acord amb el següent detall:

DESPESES
DESCRIPCIÓ PROG. ECON. MODIFICACIÓ

DEIXALLERIA FELANITX 1621 622001  30.000,00 €

INGRESSOS
DESCRIPCIÓ ECON. MODIFICACIÓ
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ROMANENT DE TRESORERIA PER 
DESPESES GENERALS 

87000 30.000,00 €

2. Exposar aquest acord al públic, amb l’anunci previ en el Butlletí
Oficial de les Illes Balears, per 15 dies, durant els quals els interessats el
podran  examinar  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L’acord  es
considerarà  definitivament  aprovat  si  durant  l'esmentat  termini  no
s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les. 

3. Una vegada definitivament aprovat, l’acord serà publicat, resumit
per  capítols,  en  el  Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears.  Així  mateix,  se’n
remetrà còpia a l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.

Segon.-
1.  Aprovar inicialment l’apartat b) de l’expedient de modificació de

crèdit núm. 06.2022 del vigent Pressupost, per crèdit extraordinari finançat
amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, d’acord amb el següent detall:

DESPESES
DESCRIPCIÓ PROG. ECON. MODIFICACIÓ

PISTA ATLETISME 3420 622003  40.000,00 € 

INGRESSOS
DESCRIPCIÓ ECON. MODIFICACIÓ

ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES 
GENERALS 

87000 40.000,00 €

2. Exposar aquest acord al públic, amb l’anunci previ en el Butlletí
Oficial de les Illes Balears, per 15 dies, durant els quals els interessats el
podran  examinar  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L’acord  es
considerarà  definitivament  aprovat,  si  durant  l'esmentat  termini  no
s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un
termini d'un mes per resoldre-les. 

3. Una vegada definitivament aprovat, l’acord serà publicat, resumit
per  capítols,  en  el  Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears.  Així  mateix,  se’n
remetrà còpia a l'Administració de l'Estat i a la comunitat autònoma.

6.  EXPEDIENT  844/2022.  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE
CRÈDITS 06.2022

6.1 Proposta de reconeixement extrajudicial de crèdits 06.2022

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Sra.
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Melania  Mesquida,  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  06.2022,
dictaminada prèviament per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i
Assumptes Generals de dia 4 d’abrilde 2022, que seguidament es transcriu:

«Antecedents 

Durant les primeres setmanes del 2022, s’han anat presentant una sèrie de
factures que detallen prestacions dutes a terme per diversos proveïdors a
l’Ajuntament durant exercicis anteriors.

Fonaments de Dret

1. Es tracta d’una relació de factures per a les quals, en l’exercici d’origen,
no hi havia crèdit pressupostari, però que estan conformades pels tècnics i/
o regidors corresponents, pel que s’acredita així que els subministraments,
serveis  i/o  obres  han  estat  efectivament  realitzats  i  conforme  amb  les
condicions i els preus acordats, essent tots ells necessaris i indispensables
per al normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació
dels serveis gestionats per aquest Ajuntament.

2. Una despesa sense consignació pressupostària serà nul·la de ple dret. No
obstant això, el particular que ha contractat de bona fe no pot quedar en
indefensió per aquesta causa.

En aquest sentit,  i  en virtut del  principi  general  del  dret segons el  qual
ningú no pot enriquir-se en detriment d’un altre, neix una obligació ex lege i
l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant del particular.

3. L’aprovació de totes aquestes factures suposa l’incompliment del principi
d’anualitat  pressupostària,  així  com la  convalidació  d’un  acte  nul  de ple
dret,  si  bé  es  considera  necessari  i  obligat  atendre  les  despeses
incorregudes,  per  evitar  el  perjudici  dels  tercers  contractants  amb
l’administració i el correlatiu enriquiment injust o sense causa d’aquesta.

4. Quant a la relació d) de despeses, la segona discrepància que assenyala
l’informe d’Intervenció i Secretaria fa referència que l’import considerat de
forma individual, de cada una de les despeses en subministraments i serveis
que conformen la relació esmentada, és inferior a 15.000 euros, IVA exclòs.
No obstant, d’acord amb l’informe d’Intervenció i Secretaria:

a. Es tracta de despeses que tenen caràcter periòdic o repetitiu.

b.  La  facturació  acumulada  dels  proveïdors  assenyalats  supera  el
llindar dels contractes menors dins el termini d’un any, tot d’acord amb
el criteri adoptat per part de la JCCPE.
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5. Si bé l’anterior és cert, també ho és que es tracta de necessitats que
requereixen  de  resposta  ràpida,  que  s’han  d’atendre  amb  celeritat.  No
podem aturar  aquest tipus de despeses,  ja que la principal  obligació de
l’Ajuntament és la de donar un bon servei públic als ciutadans, i ajustar-nos
en  la  mesura  de  les  nostres  possibilitats,  a  la  normativa  que  resulta
d’aplicació en cada cas.

6. L’informe resum del control intern 2021, firmat per l’interventor en data
11/01/2022, i del qual se’n va donar compte al Ple de la Corporació de dia
14/02/2022, senyala en matèria de contractació:

a1) Debilitat:
- Necessitat de licitar totes aquelles prestacions de servei/subministraments
que, bé pel seu caràcter reiterat, bé per l’import, superen els límits d’un el
contracte menor.

a2) Recomanació
- Dins la programació de contractació per al proper exercici, cal prioritzar la
licitació de les prestacions de servei / subministraments que, bé pel seu
caràcter reiterat, bé per l'import, superen els límits del contracte menor.

b1) Debilitat
- La justificació motivada de la necessitat de la contractació menor hauria
d'estar millor detallada i ser més precisa.

b2) Recomanació
- Hauria de motivar-se més exhaustivament la justificació de la necessitat
que pretén cobrir-se amb aquest, per oferir més garanties que es contracta
correctament i només el que és estrictament necessari, especialment en els
casos en què el servei a contractar es correspongui amb tasques que puguin
ser desenvolupades per funcionaris municipals. 

7. El Pla d’Acció corresponent al control intern 2021, aprovat mitjançant
Decret de Batlia  núm. 18 de data 20/01/2022, i  del  qual se’n va donar
compte al Ple de la Corporació de 14/02/2022, assumeix les conclusions de
l’informe resum i disposa que, com a previsió temporal de compliment de
les mesures en matèria de contractació, s’ha prorrogat el programa per a la
contractació d’un tècnic en contractació per a l’impuls tècnic al departament
de Contractació en l'adaptació a la nova Llei de contractes del sector públic.

Igualment, quant a la segona recomanació, disposa que es prendran en
consideració les recomanacions realitzades per a futurs contractes d’aquesta
naturalesa (contractació menor).

La voluntat de l’equip de govern és treure a licitació, el més prest millor,
totes  i  cada  una  de  les  necessitats  de  caràcter  recurrent,  periòdic  o
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permanent que té aquesta Corporació, per tal d’ajustar la seva contractació
als principis que regeixen la normativa de contractació pública i afavorir la
transparència i la concurrència. En aquest sentit s’han donat instruccions al
departament  de  Contractació  per  dur  a  terme  totes  les  licitacions
necessàries per a complir amb la nova LCSP 9/2017, essent conscients de
les limitacions existents, per manca de personal, d’aquest departament per
dur a terme aquestes licitacions d’una manera àgil i ràpida.

Vista la incoació de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits,
vist l’informe núm. 844/2022 d’Intervenció i Secretaria amb discrepància, i
amb el dictamen previ de la Comissió Informativa d’Economia i Assumptes
Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del següent
acord:

Primer. Salvar la discrepància d’Intervenció i Secretaria i seguir amb
la  tramitació  de  l’expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
06.2022, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon.  Aprovar l’expedient 06.2022 de reconeixement extrajudicial
de crèdits, d’acord amb les següents relacions d’obligacions amb càrrec a
les aplicacions pressupostàries del Pressupost municipal vigent.

1. Puntuals amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
JARDINERS DE S'HORTA, S.L. TREBALLS ZONES JARDINS CALA FERRERA 1710 212000 678,81 
SANCHEZ JULIA MIQUEL TREBALLS DIFERENTS JARDINS 1710 221990 127,98 
VALENS CARMONA, ISABEL FORMACIÓ MASSATGE INFANTIL ESPAI NA-

DÓ
3230 226990 150,00 

TOTAL 956,79 

2. Repetitives amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
SANCHEZ JULIA MIQUEL SUBMINISTRAMENTS PER JARDINS 1710 221990 623,87

TOTAL 623,87 

Observació: Despeses que tenen caràcter periòdic  o repetitiu.  En aquest
sentit, la subscripció de contractes menors successius per a l'adquisició de
béns  o  serveis  que  es  requereixen  repetidament,  per  respondre  a
necessitats de caràcter recurrent, periòdic o permanent, no s’ajusta a la
normativa en matèria de contractació  pública per  cobrir  aquest tipus de
necessitats  i,  fins i  tot,  pot  arribar  a  ser  contrària  a aquella  normativa,
segons les circumstàncies concurrents en cada cas.



 
Ajuntament de Felanitx

3. Obres amb memòria:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
CANO MEMBRILLA ANTONIO REPARACIÓ PARET BLOQUETS HORTS UR-

BANS
1711 212000 6.667,21

PARAMO HERNANDEZ ANTO-
NIO

REPARACIÓ PARET BLOQUETS HORTS UR-
BANS 

1711 212000 6.667,21

TOTAL 13.334,42

4. Discrepància:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
REPSOL COMERCIAL PRO-
DUCTOS PETROLIFEROS

SUB. COMBUSTIBLE PER JARDINS 1710 221030 29,10 

TOTAL 29,10 

TOTAL: 14.944,18 euros

Tercer. Declarar que, de la resolució de l’expedient de reconeixement
extrajudicial  de  crèdits,  no  s’ha  apreciat  responsabilitat  per  danys  ni
perjudicis a la hisenda municipal.»

6.2 Votació

Atès que no hi  ha intervencions, se sotmet el  dictamen a votació i,  per
majoria de 9 vots a favor (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes
i 1 del regidor no adscrit) i 8 abstencions (3 del Partit Socialista de les Illes
Balears,  3  del  Bloc  per  Felanitx-APIB,  1  d’Unides  Podem  i  1  de  Vox
Baleares), s’acorda:

Primer. Salvar la discrepància d’Intervenció i Secretaria i seguir amb
la  tramitació  de  l’expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
06.2022, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon.  Aprovar l’expedient 06.2022 de reconeixement extrajudicial
de crèdits, d’acord amb les següents relacions d’obligacions amb càrrec a
les aplicacions pressupostàries del Pressupost municipal vigent.

5. Puntuals amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
JARDINERS DE S'HORTA, S.L. TREBALLS ZONES JARDINS CALA FERRERA 1710 212000 678,81 
SANCHEZ JULIA MIQUEL TREBALLS DIFERENTS JARDINS 1710 221990 127,98 
VALENS CARMONA, ISABEL FORMACIÓ MASSATGE INFANTIL ESPAI NA-

DÓ
3230 226990 150,00 

TOTAL 956,79 
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6. Repetitives amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
SANCHEZ JULIA MIQUEL SUBMINISTRAMENTS PER JARDINS 1710 221990 623,87

TOTAL 623,87 

Observació: Despeses que tenen caràcter periòdic  o repetitiu.  En aquest
sentit, la subscripció de contractes menors successius per a l'adquisició de
béns  o  serveis  que  es  requereixen  repetidament,  per  respondre  a
necessitats de caràcter recurrent, periòdic o permanent, no s’ajusta a la
normativa en matèria de contractació  pública per  cobrir  aquest tipus de
necessitats  i,  fins i  tot,  pot  arribar  a  ser  contrària  a aquella  normativa,
segons les circumstàncies concurrents en cada cas.

7. Obres amb memòria:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
CANO MEMBRILLA ANTONIO REPARACIÓ PARET BLOQUETS HORTS UR-

BANS
1711 212000 6.667,21

PARAMO HERNANDEZ ANTO-
NIO

REPARACIÓ PARET BLOQUETS HORTS UR-
BANS 

1711 212000 6.667,21

TOTAL 13.334,42

8. Discrepància:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
REPSOL COMERCIAL PRO-
DUCTOS PETROLIFEROS

SUB. COMBUSTIBLE PER JARDINS 1710 221030 29,10 

TOTAL 29,10 

TOTAL: 14.944,18 euros

Tercer. Declarar que, de la resolució de l’expedient de reconeixement
extrajudicial  de  crèdits,  no  s’ha  apreciat  responsabilitat  per  danys  ni
perjudicis a la hisenda municipal.

7.  EXPEDIENT  825/2022.  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  PARTIT
POPULAR PER A FOMENTAR L’ENVELLIMENT ACTIU

7.1  Moció  del  grup  municipal  Partit  Popular  per  a  fomentar
l’envelliment actiu

Seguidament, es veu la moció presentada pel grup municipal Partit Popular
en data 28 de març de 2022, amb núm. 2022-E-RE-848, que es transcriu a
continuació:

«L'OMS (2002) defineix l'envelliment actiu com el procés d'optimització de
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les oportunitats de salut, participació i seguretat amb la finalitat de millorar
la qualitat de vida de les persones a mesura que envelleixen.

L'envelliment  actiu  anima  les  persones  majors  a  conduir  la  seva  vida
quotidiana aprofitant al màxim les oportunitats que tenen a l'abast, d'acord
amb les seves necessitats, capacitats i aspiracions.

D'una  banda,  es  tracta  de  mantenir  l'activitat  personal,  entesa  com  la
participació en els àmbits familiars, comunitaris i socials, com la realització
de tasques físiques i  mentals. D'altra banda, inclou la prevenció, amb la
finalitat de retardar l'aparició i  el desenvolupament de les malalties i  les
discapacitats.
 
Segons les darreres dades estadístiques publicades sobre l’evolució de la
població per l’INE l’any 2021, l'envelliment avança imparable i aconsegueix
el seu valor màxim a Espanya (129%): es comptabilitzen 129 majors de 64
anys per cada 100 menors de 16 i a Balears un 105%.

A més d’aquest augment quantitatiu, també hi ha un augment qualitatiu,
que es  reflecteix  amb l’augment  de  l’esperança  de  vida  en  néixer,  que
actualment se situa als 83,24 anys de mitjana a tot l’Estat espanyol. Aquest
factor fa que, una vegada arribat el moment de la jubilació, es tingui una
esperança  de  viure  al  voltant  de  21,5  anys  més,  un  període  més  que
considerable.

A l’informe de ponència sobre l’envelliment de la població del Parlament de
les Illes Balears realitzat el 2019, es fa constar la necessitat que aquest
grup  de  persones,  cada  vegada  més  nombrós,  que arriben  a  edat  més
avançada, comptin amb bona salut i romanguin actives. Això vol dir que,
dins l’estat del benestar, hem de tenir cura perquè aquest envelliment actiu
sigui possible i es faci en les millors condicions i amb la major participació
possible.

Per tot això, el Grup Popular proposa l’aprovació dels següents

ACORDS

Primer.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el
Consell  de  Mallorca  a  facilitar  i  assegurar  la  participació  efectiva  de  les
persones  majors  i  jubilats  en  les  institucions  i  espais  de  participació
ciutadana,  per  poder  participar  en  les  decisions  que  afectin  assumptes
directament relacionats amb aquest grup social, tal com es va aprovar al
Parlament de les Illes Balears el passat dos de febrer del 2021, amb els vots
de la gran majoria dels grups parlamentaris.

Segon.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Consell  de  Mallorca  a  donar
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suport, de manera urgent, a les associacions de gent gran pel retorn a les
activitats que  es duien a terme abans de la pandèmia, imprescindibles per
a la promoció de l’envelliment actiu.

Tercer.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Consell de Mallorca a promoure i
facilitar,  dins  les  associacions  de  gent  gran  i  les  llars  de  gent  gran,
oportunitats  d’aprenentatge,  sobretot  en:  tecnologies  de  la  informació  i
comunicació (TIC), la cura personal i la situació financera, per possibilitar la
seva participació activa en la societat i fer-se càrrec de la seva pròpia vida.

Quart.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Consell  de  Mallorca,  en
col·laboració  amb  aquest  Consistori,  a  dissenyar  i  posar  en  marxa
programes  d’assistència  per  orientació  i  formació  en  l'ús  de  la  telefonia
mòbil i internet, a nivell informatiu i pràctic per a persones dependents.

Cinquè.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el
Consell de Mallorca, amb col·laboració i coordinació amb aquest Consistori,
a reforçar les mesures destinades a la permanència de la persona en el seu
entorn habitual,  gestionant els  serveis  i  els recursos necessaris per a la
promoció  de  l’autonomia  personal  i  la  prevenció  de  la  dependència,
potenciant l’ajuda a domicili.»

7.2 Debat

El Sr. Juan Diego Vidal anuncia que el seu grup votarà a favor de la moció.
Pensen que ja es fa feina en aquest sentit, però, evidentment, sempre se’n
pot fer més. 

El  Sr.  Miquel  Lluís  Mestre manifesta que el  seu grup també hi  votarà a
favor,  i  ho  faran  més  per  convicció  que per  l’obligació  de  demanar-ho,
perquè també entenen que en aquests àmbits s’hi fa feina. I no només això,
també varen tenir, com ha recordat la Sra. Soler, una moció sobre el tema
de la formació en tecnologia. Per tant, repeteix, hi votaran a favor perquè
creuen fermament i tenen la convicció que totes aquestes qüestions s’han
de tractar, però pensen que tendrà un recorregut limitat, perquè ja es fa
feina en tots aquests àmbits.

El Sr. Francisco Duarte explica que la seva intervenció va molt en la línia de
la de Podem i del Bloc, excepte que tots els punts que proposa aquesta
moció ja es duen a terme, tant des del departament de l’IMAS del Consell
de Mallorca, com des de Promoció Sociocultural i al seu grup li costa votar
en contra d’una cosa que es fa. Demana què es vota quan la motivació
principal d’una moció, d’un acord, ja es fa; si es vota a favor, en contra, o
abstenció. Òbviament, hi votaran a favor, perquè són mesures que du a
terme el Consell Insular. 
Per exemple, el primer punt es fa a travès del Consell de persones majors,
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que fa feina a l’Observatori de persones majors i també es fa feina en un
reglament oficial per constituir-ho. 
El punt 2 parla d’unes subvencions que varen sortir el passat 31 de març;
per tant, es tracta d’una subvenció que ja és efectiva. 
Quant  al  punt  3,  el  Consell  ja  va  anunciar  que  iniciarà  unes  sessions
informatives a través d’associacions de gent gran sobre aquest aspecte els
mesos de setembre i octubre. 
Creu que el punt 4 és el més interessant de tots, perquè la Llar de Felanitx
és, precisament, referent en aquest aspecte, per la implantació d’aquest
tipus de programes que es proposen en el punt 4; es va posar en marxa un
servei  d’informació,  d’orientació  i  d’assessorament  a les  persones grans,
que  s’ha  implantat  de  manera  gradual;  es  fa  ensenyança  i  capacitació
digital.  Com  ha  dit,  la  Llar  és  un  referent,  sobretot  per  l’aula  que  té
finançada per la Caixa, en la qual fan informàtica, ensenyen a utilitzar el
dispositiu del mòbil, el whatssap, fan conferències, a més d’altres activitats,
com puguin ser estimulacions cognitives, o coses tan simples com demanar
cita al metge, demanar un certificat Covid, o demanar cita a la ITV. Tot això
es fa des de la Llar de Felanitx. 
Pel que fa al punt 5, per descomptat que també es fa, és una cosa que es
diu el  SAID, servei  d’atenció integral a domicili,  que va posar en marxa
l’IMAS la passada legislatura i que, des de llavors, ha augmentat més que
notablement els seus recursos, especialment a Felanitx, que és un exemple
d’on aquest servei funciona més gratament. Com ha dit la representant del
PP, no és una moció de crítica, és una moció de col·laboració, però, si és
una moció  de col·laboració,  estaria  bé informar-se  al  100% a l’hora  de
redactar cada punt, per veure si ja es fa, perquè, al final, vénen a dir que
facin el que ja fan. En definitiva, no és una crítica, creu que el que han de
fer  és  col·laborar  amb  l’IMAS  i  amb  el  departament  de  Promoció
Sociocultural, que són els que s’encarreguen de la Llar de Felanitx, i evitar
reafirmar-se en el que saben que ja fan.

La Sra. Catalina Soler vol agrair tots els vots favorables. Conclou dient que
com ha dit, no és una moció crítica, és una moció de reiterar, que no poden
deixar de banda.

7.3 Votació

Se sotmet  a  votació  la  moció  i  s’obtenen 16 vots  a  favor  (6  del  Partit
Popular, 3 del Partit socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-
APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 d’Unides
Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el
Consell  de  Mallorca  a  facilitar  i  assegurar  la  participació  efectiva  de  les



 
Ajuntament de Felanitx

persones  majors  i  jubilats  en  les  institucions  i  espais  de  participació
ciutadana,  per  poder  participar  en  les  decisions  que  afectin  assumptes
directament relacionats amb aquest grup social, tal com es va aprovar al
Parlament de les Illes Balears el passat dos de febrer del 2021, amb els vots
de la gran majoria dels grups parlamentaris.

Segon.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Consell  de  Mallorca  a  donar
suport, de manera urgent, a les associacions de gent gran pel retorn a les
activitats que  es duien a terme abans de la pandèmia, imprescindibles per
a la promoció de l’envelliment actiu.

Tercer.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Consell de Mallorca a promoure i
facilitar,  dins  les  associacions  de  gent  gran  i  les  llars  de  gent  gran,
oportunitats  d’aprenentatge,  sobretot  en:  tecnologies  de  la  informació  i
comunicació (TIC), la cura personal i la situació financera, per possibilitar la
seva participació activa en la societat i fer-se càrrec de la seva pròpia vida.

Quart.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Consell  de  Mallorca,  en
col·laboració  amb  aquest  Consistori,  a  dissenyar  i  posar  en  marxa
programes d’assistència per a orientació i formació en l'ús de la telefonia
mòbil i internet, a nivell informatiu i pràctic per a persones dependents.

Cinquè.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el
Consell de Mallorca, amb col·laboració i coordinació amb aquest Consistori,
a reforçar les mesures destinades a la permanència de la persona en el seu
entorn habitual,  gestionant els  serveis  i  els recursos necessaris per a la
promoció  de  l’autonomia  personal  i  la  prevenció  de  la  dependència,
potenciant l’ajuda a domicili.

8. EXPEDIENT 826/2022. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT
POPULAR DE MESURES URGENTS PER A LES FAMÍLIES I EMPRESES DE
LES  ILLES  BALEARS  DAVANT  ELS  EFECTES  DE  LA  INFLACIÓ  I  LA
INVASIÓ D’UCRAÏNA

8.1 Moció del grup municipal del Partit Popular de mesures urgents
per a les famílies i empreses de les Illes Balears davant els efectes de
la inflació i la invasió d’Ucraïna

A continuació, es veu la moció presentada pel grup municipal Partit Popular en
data 28 de març de 2022, amb núm. 2022-E-RE-849, que es transcriu a
continuació:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Des de fa mesos, els ciutadans de les Illes Balears i del conjunt d’Espanya,
observen, amb molta preocupació, com els preus de molts de productes de



 
Ajuntament de Felanitx

primera necessitat sofreixen uns increments de preus com no s’havien vist
en dècades.

La darrera dada d’evolució de l’IPC, que es refereix al mes de febrer 2022,
posava de manifest un increment mitjà dels preus del 7,6% pel conjunt
d’Espanya (7,5% per a les Illes Balears), una xifra que no s’havia vist fa 33
anys i que se situa quasi dos punts per damunt de la taxa d’inflació de la
zona euro. Això no obstant, certs productes que formen part de la cistella
de  la  compra  habitual  de  la  immensa  majoria  de  famílies,  les  matèries
primeres que fan servir moltes empreses per dur a terme la seva producció
o prestació de serveis i sobretot, l’electricitat i els carburants, han sofert
increments de preus molt superiors a la taxa d’IPC.

A  més,  aquesta  enorme  escalada  de  preus  s’ha  vist  encara  molt  més
agreujada per la invasió d’Ucraïna, que ha disparat els preus de l’electricitat
i els carburants i ha reduït o, fins i tot, ha tret del mercat certs productes i
matèries primeres de caràcter bàsic.

A conseqüència d’aquests fets, les famílies de les Illes Balears i del conjunt
d’Espanya  han  sofert  enormes  pèrdues  de  poder  adquisitiu  i  un
empobriment exponencial que afecta molt especialment els ciutadans amb
rendes mitjanes i baixes i els més vulnerables.

Al mateix temps, aquesta escalada de preus dispara els costos de producció
de les empreses,  moltes d’elles autònoms i  PIMES, que veuen reduïts  o
directament anul·lats els marges de beneficis, de manera que es posa en
seriós  risc  la  viabilitat  de  les  activitats  econòmiques  dels  sectors  més
afectats pels increments de preus.

Per això, es fa absolutament necessari que les administracions públiques
prenguin  mesures  immediates  que  permetin  compensar,  almenys
parcialment, les pèrdues de poder adquisitiu de les famílies i els sobrecostos
que suporten les empreses, molt especialment les de sectors com l’agrícola,
el ramader, el pesquer, els transports o la distribució, entre d’altres.

Per tot això, el grup Popular proposa l’aprovació dels següents,

ACORDS:

1.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears a aplicar
una baixada generalitzada dels imposts propis i cedits, començant amb la
rebaixa  del  tram autonòmic  de  l’IRPF,  per  compensar  l’esforç  econòmic
afegit de les famílies i incrementar la seva renda disponible.

2.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya i el Govern de les
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Illes Balears a incrementar i/o complementar les quanties i el nombre de
beneficiaris de l’anomenat “bono social tèrmic” i la resta d’ajuts que puguin
existir, per tal de pal·liar la pobresa energètica que pateixen les llars més
vulnerables de les Illes Balears.

3.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  les  formacions  polítiques  amb
representació al Congrés dels diputats que, en el marc del que preveu el
reglament de la cambra, agilitzi al màxim la tramitació de la Llei de règim
fiscal especial de les Illes Balears, ja en tramitació, perquè sigui aprovada
amb urgència, per pal·liar el sobrecost afegit de la insularitat que sofreixen
les empreses, autònoms i famílies de les Illes Balears.

4.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya i el Govern de les
Illes Balears a prorrogar dos anys els terminis de devolució dels crèdits de
les línies de l’ICO i de l’ISBA concedits durant la pandèmia a les empreses
de les Illes Balears.

5.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el Govern
d’Espanya a fer  les gestions necessàries  per  suspendre temporalment el
topall que suposa la regla mínima, per tal de poder compensar el sobrecost
del transport de mercaderies a Balears i la resta de sobrecosts que pateixen
els sectors més afectats per l’escalada de preus.

6.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  d’Espanya  a  ampliar  les
partides pressupostàries corresponents i plantejar la modificació de l’article
11 del Reial Decret Llei 4/2019, del tègim especial de les Illes Balears, per
tal que les bonificacions del transport aeri i marítim de mercaderies arribin
fins al 100% dels costs.

7.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el Govern
d’Espanya a habilitar noves línies d’ajudes directes per als sectors afectats
per l’escalada de preus dels hidrocarburs i, molt especialment, els sectors
agrícola,  ramader  i  pesquer,  el  transport  tant  de  mercaderies,  com  de
passatgers, o la distribució, entre d’altres.

8.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya a bonificar, almenys
parcialment,  les  cotitzacions socials,  tant  pel  que fa als  treballadors  per
compte  propi,  com  per  compte  aliè,  dels  sectors  econòmics  citats
prèviament.

9.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears a bestreure
els propers pagaments de la PAC als agricultors i ramaders de les Illes i a
fer les gestions necessàries per a la modificació del Pla Estratègic de la PAC
tramès  a  la  Comissió  Europea  per  revisar-lo  davant  les  circumstàncies
actuals.
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10.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya a establir, fins al
31 de desembre de 2022, l’aplicació d’un tipus del 4% de l’impost sobre el
valor  afegit  a  les  compres  realitzades  pels  productors  agraris  d’aquells
mitjans de producció necessaris per al desenvolupament de les activitats
agrícoles, ramaderes o forestals, com inputs agraris i matèries primeres, i a
reduir els índexs de rendiment aplicables als mètodes d’estimació objectiva
de l’IRPF per a les activitats agrícoles i ramaderes.

11.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  d’Espanya  a  procedir  de
manera immediata a la regulació dels contractes d’accés a les xarxes de
transport i  distribució elèctrica, establint condicions particulars d’aplicació
als anomenats contractes que contemplin la possibilitat de disposar de dues
potències diferents al llarg de l’any, en funció de les necessitats.

12.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears a donar
suport al sector turístic, treballar per garantir la plena activitat de la propera
temporada,  aixecar  la  moratòria  turística  i  abandonar  els  seus plans  de
decreixement turístic davant les incerteses internacionals.»

8.2 Debat

La Sra. Maria Vidal afirma que ja saben que la situació és crítica i  molt
complicada, però és cert que el Partit Popular té representació en el Govern
d’Espanya i en Govern balear. Per tant, el seu vot serà l’abstenció.

El  Sr.  Juan  Diego  Vidal  manifesta  que  certament  la  situació  és  molt
complicada, sobretot per al sector agrícola i tota l’ajuda que es pugui donar,
bona  és.  De  totes  formes,  estan  d’acord  amb algunes  mesures,  però  li
agradaria remarcar que, sempre que es pugui limitar el preu, per exemple
dels combustibles, en lloc de llevar imposts, és una millor forma de corregir
aquest problema, perquè un pot baixar els imposts, però pot pujar més el
preu, per compensar i, al final, les empreses fan més negoci i l’Estat recapta
menys. Quant al tema del decreixement turístic, no pensen que sigui així,
perquè l’illa està sobreexplotada i això s’ha d’aturar, no hi ha altra forma.

La Sra. Maria Mesquida demana la retirada del punt núm. 12, o bé fer una
votació separada, perquè no donen suport a aquest punt, perquè si han de
fer una transició cap a models econòmics més eficients, tal com s’ha vist
que és necessari després de dos anys de pandèmia, és més que necessari
també decréixer turísticament.

El Sr. Pau Massutí voldria que el Sr. Acosta expliqui per què al punt 11 es
proposa que s’apliquin dues potències diferents al llarg de l’any. Diu que ara
mateix sí que hi ha dues potències diferents al llarg del dia que es poden
contractar, però la mesura proposada no creu que tengui res a veure amb
això.
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El Sr. Francisco Duarte també demana votació per separat, perquè hi ha
punts que ja s’han duit a terme i el document que es va enviar al Govern
Central  amb  aquestes  mesures,  va  en  la  mateixa  línia.  Per  tant,  seria
reafirmar el compromís que ja va prendre el Govern de les Illes Balears.
Però  n’hi ha d’altre que sí que li creen dilemes, com la que ha mencionat la
companya del Bloc. Troba que ficar un tema sobre el decreixement turístic,
quan parlen de les mesures d’Ucraïna, està ficat amb calçador, per fer venir
bé una moció on aquest punt desdiu un poc del general del que es parla.
Afegeix que hi ha altres coses que cal tenir en compte. Reiteren que es baixi
el tram autonòmic de l’IRPF i suposa que saben que la rebaixa no tendria
efecte immediat, sinó que tendria efecte a la declaració de renda de 2023,
per tant, no seria una cosa immediata i urgent per al sector i les persones
que estan afectades ara mateix per la pujada de la inflació. 
En el punt 4 proposen prorrogar dos anys els terminis de devolució dels
crèdits de les línies de l’ICO i de l’ISBA. Demana per què dos anys i no el
termini que sigui necessari, o fins que acabi el conflicte bèl·lic. Voldria saber
per  què han decidit  posar  dos  anys  en  aquest  punt.  Diu  que,  de  totes
maneres, la ministra Calviño ja va anunciar que aquests crèdits seguien
endavant.
Diu que hi ha altres coses que creu que cal considerar. Tant el punt 5 com
el punt 6 es recullen dins la mesura 10 i la 21 que va enviar el Govern de
les Illes Balears a l’Estat.
El punt 9 proposa bestreure els propers pagaments de la PAC als agricultors
i ramaders de les Illes i a fer les gestions necessàries per a la modificació
del Pla Estratègic de la PAC. Afirma que no és una demanda del sector i
recomana al grup municipal popular que facin una revisió de la demanda
actual  del  sector;  en  primer  lloc,  perquè  el  termini  per  bestreure  el
pagament  de  la  PAC  està  establert  entre  el  15  d’octubre  i  el  30  de
novembre. A les Balears, davant la Covid, es va demanar que s’avançàs fins
el 70% i es va acceptar. Aquest percentatge es mantindrà fins que duri la
guerra,  per  tant,  aquest  encaix  costa  d’entendre,  quan  no  és  el  que
demanen.
Finalment, diu que el Sr. Acosta ha esmentat que aquestes mesures eviten
que la gent s’empobreixi i ell vol fer esment que hi ha altres mesures que
també contribueixen a  no empobrir,  com pugui  ser  la  pujada del  salari
mínim interprofessional, que el partit del Sr. Acosta hi va votar en contra; o
revaloritzar les pensions, que  el partit del Sr. Acosta també hi va votar en
contra; o en contra de la reforma laboral que ha suposat la major baixada
de  l’atur  a  les  Illes  Balears  durant  molts  i  molts  d’anys.  És  a  dir,  són
mesures positives, però són positives totes, no només aquestes.

El Sr. Acosta manifesta que no hi ha cap inconvenient en votar cada punt
per separat.
Quant a l’ICO i a l’ISBA, hi poden els anys que vulguin.
Pel que fa a les mesures, és un tema tècnic, que reconeix que no domina
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molt; es considera que en un any es podria lluitar més contra la inflació.
Quant  a  l’afirmació  del  Sr.  Duarte  que  el  tema  de  la  PAC  no  és  una
demanda del sector, el Sr. Acosta assegura que depèn, perquè al seu grup
no li conten això. Cadascú ho veu segons el que li conten.

8.3 Votació

Acabades  les  intervencions,  se  sotmet  a  votació  separada  cada  punt
proposat a la moció, i s’obté el següent resultat:

- Punt 1: 9 vots a favor (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes i
1 del regidor no adscrit), 7 en contra (3 del Partit Socialista de les Illes
Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de
Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
1. L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears a aplicar una
baixada  generalitzada  dels  imposts  propis  i  cedits,  començant  amb  la
rebaixa  del  tram autonòmic  de  l’IRPF,  per  compensar  l’esforç  econòmic
afegit de les famílies i incrementar la seva renda disponible.

- Punt 2: 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illdes Balars, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
2.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya i el Govern de les
Illes Balears a incrementar i/o complementar les quanties i el nombre de
beneficiaris de l’anomenat “bono social tèrmic” i la resta d’ajuts que puguin
existir, per tal de pal·liar la pobresa energètica que pateixen les llars més
vulnerables de les Illes Balears.

- Punt 3: 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illdes Balars, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
3.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  les  formacions  polítiques  amb
representació al Congrés dels diputats que, en el marc del que preveu el
reglament de la cambra, agilitzi al màxim la tramitació de la Llei de règim
fiscal especial de les Illes Balears, ja en tramitació, perquè sigui aprovada
amb urgència, per pal·liar el sobrecost afegit de la insularitat que sofreixen
les empreses, autònoms i famílies de les Illes Balears.

- Punt 4: 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illdes Balars, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
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del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
4.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya i el Govern de les
Illes Balears a prorrogar dos anys els terminis de devolució dels crèdits de
les línies de l’ICO i de l’ISBA concedits durant la pandèmia a les empreses
de les Illes Balears.

- Punt 5: 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illdes Balars, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
5.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el Govern
d’Espanya a fer  les gestions necessàries  per  suspendre temporalment el
topall que suposa la regla mínima, per tal de poder compensar el sobrecost
del transport de mercaderies a Balears i la resta de sobrecosts que pateixen
els sectors més afectats per l’escalada de preus.

- Punt 6: 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illdes Balars, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
6.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  d’Espanya  a  ampliar  les
partides pressupostàries corresponents i plantejar la modificació de l’article
11 del Reial Decret Llei 4/2019, del règim especial de les Illes Balears, per
tal que les bonificacions del transport aeri i marítim de mercaderies arribin
fins al 100% dels costs.

- Punt 7: 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illdes Balars, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
7.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i el Govern
d’Espanya a habilitar noves línies d’ajudes directes per als sectors afectats
per l’escalada de preus dels hidrocarburs i, molt especialment, els sectors
agrícola,  ramader  i  pesquer,  el  transport  tant  de  mercaderies,  com  de
passatgers, o la distribució, entre d’altres.

- Punt 8: 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illdes Balars, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del regidor no adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
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8.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya a bonificar, almenys
parcialment,  les  cotitzacions socials,  tant  pel  que fa als  treballadors  per
compte  propi,  com  per  compte  aliè,  dels  sectors  econòmics  citats
prèviament.

- Punt 9: 12 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illes Balears, 2 del Pi-Proposta per les Illes i 1 del regidor no adscrit), 4 en
contra (3 del Bloc per Felaitx-APIB i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de
Vox-Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda: 
9.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears a bestreure
els propers pagaments de la PAC als agricultors i ramaders de les Illes i a
fer les gestions necessàries per a la modificació del Pla Estratègic de la PAC
tramès  a  la  Comissió  Europea  per  revisar-lo  davant  les  circumstàncies
actuals.

- Punt 10: 13 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illes Balears,  2 del  Pi-Proposta  per  les Illes,1 del  regidor  no adscrit  i  1
d’Unides Podem), 3 en contra (del Bloc per Felanitx-APIB) i 1 abstenció (de
Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
10.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya a establir, fins al
31 de desembre de 2022, l’aplicació d’un tipus del 4% de l’impost sobre el
valor  afegit  a  les  compres  realitzades  pels  productors  agraris  d’aquells
mitjans de producció necessaris per al desenvolupament de les activitats
agrícoles, ramaderes o forestals, com inputs agraris i matèries primeres, i a
reduir els índexs de rendiment aplicables als mètodes d’estimació objectiva
de l’IRPF per a les activitats agrícoles i ramaderes.

- Punt 11: 9 vots a favor (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes
i 1 del regidor no adscrit), 7 en contra (3 del Partit Socialista de les Illes
Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de
Vox Baleares)

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
11.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  d’Espanya  a  procedir  de
manera immediata a la regulació dels contractes d’accés a les xarxes de
transport i  distribució elèctrica, establint condicions particulars d’aplicació
als anomenats contractes que contemplin la possibilitat de disposar de dues
potències diferents al llarg de l’any, en funció de les necessitats.

- Punt 12: 7 vots a favor (6 del Partit Popular i 1 del regidor no adscrit), 7
en contra (3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-
APIB i 1 d’Unides Podem) i 3 abstencions (2 del Pi-Proposta per les Illes i 1
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de Vox Baleares).

En  haver-se  produït  un  empat,  es  procedeix  a  una  segona  votació,  el
resultat de la qual és 8 vots a favor (6 del Partit Popular; 1 del batle, del Pi-
Proposta per les Illes; i 1 del regidor no adscrit), 7 en contra (3 del Partit
Socialista de les  Illes Balears,  3 del  Bloc  per  Felanitx-APIB i  1  d’Unides
Podem) i 2 abstencions (1 de la regidora del Pi-Proposta per les Illes, Sra.
Melania Mesquida; i 1 de Vox Baleres)

En conseqüència, per majoria, s’acorda:
12.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears a donar
suport al sector turístic, treballar per garantir la plena activitat de la propera
temporada,  aixecar  la  moratòria  turística  i  abandonar  els  seus plans  de
decreixement turístic davant les incerteses internacionals.

9. EXPEDIENT 921/2022. MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS PSOE,
BLOC PER FELANITX,  EL  PI-PROPOSTA PER LES  ILLES  I  UNIDES
PODEM, DAVANT LA SITUACIÓ DEL SÀHARA OCCIDENTAL

9.1  Moció  dels  grups  municipals  PSOE,  Bloc  Per  Felanitx,  el  Pi-
Proposta per les Illes i Unides Podem davant la situació del Sàhara
Occidental

Acte seguit, es veu la moció presentada pels grups municipals PSOE, Bloc
Per Felanitx, el Pi-Proposta per les Illes i Unides Podem en data 1 d’abril de
2022, amb núm. 2022-E-RE-903, que es transcriu a continuació:

«Exposició de motius: 

El  conflicte  del  Sàhara  Occidental  té  com  a  arrel  un  procés  de
descolonització no conclòs des de la invasió militar del territori del Sàhara
Occidental pel Govern del Marroc i que ha de culminar amb un Referèndum
d'Autodeterminació amb totes les garanties democràtiques i de llibertat, ja
que diferents resolucions de l’ONU reconeixen el dret del poble sahrauí a la
seva  autodeterminació  mitjançant  referèndum,  com a  darrera  passa  del
procés de descolonització. 

El poble sahrauí ha dut a terme una lluita centrada en els reconeixement
dels  drets  humans  i  la  defensa  de  la  legalitat  internacional.  Davant  la
continuada conculcació dels drets humans bàsics dels ciutadans del Sàhara
Occidental, hem de posar especial èmfasi en la reclamació del respecte al
dret internacional i respecte a tots els drets humans i democràtics d’aquest
poble. 
El poble sahrauí porta esperant un referèndum d'autodeterminació des que
el 1991 es produís l'alto-el-foc entre l'exèrcit marroquí i el Front Polisari i
l'ONU  establís  la  seva  Missió  per  al  Referèndum  al  Sàhara  Occidental
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(MINURSO). Des de llavors,  la població sahrauí viu exiliada en les dures
condicions dels camps de refugiats de Tindouff, en el desert algerià, o en
territori sahrauí, sota ocupació marroquina, on la violència i la repressió de
les forces d'ocupació és sistemàtica. 

El Tribunal de Justícia de la UE va manifestar, en la seva decisió del 10 de
desembre  del  2015,  que  el  Sàhara  Occidental  “no  està  inclòs  dins  les
fronteres internacionals reconegudes del Marroc (punt 232), que el Regne
del Marroc no té cap mandat de les Nacions Unides, o d'un altre organisme
internacional,  per  administrar  el  Sàhara Occidental  (punt  233)  i  “que la
sobirania del Regne del Marroc sobre el Sàhara Occidental no és reconeguda
per la  UE,  ni  per  les Nacions Unides” (punt 241).  Aquesta sentència va
tornar a ser ratificada pel TJUE el 29 de setembre del 2021, de manera molt
clara, sobre l´acord pesquer entre el Marroc i la Unió Europea: els territoris
del Sàhara Occidental són diferents dels del Marroc i el benefici de les seves
activitats  econòmiques  ha  de  recaure  al  seu  poble.  També  reconeix
implícitament el Front Polisari com a únic interlocutor vàlid del poble sahrauí
en el context internacional. 

Així mateix, les Nacions Unides, la Unió Africana, la Unió Europea, la Cort
Internacional  de  Justícia,  el  Tribunal  de  Justícia  Europeu  i  totes  les
organitzacions  regionals  i  continentals,  no  reconeixen  cap  sobirania  del
Marroc sobre el Sàhara Occidental. 

La  45a  Conferència  EUCOCO  de  suport  a  la  lluita  del  poble  sahrauí,
celebrada  el  passat  desembre  a  Las  Palmas  de  Gran  Canaria,  es  va
posicionar, com en les 44 edicions anteriors, a favor de l'exercici del dret
inalienable  i  imprescriptible  del  poble  sahrauí  a  l'autodeterminació  i
independència,  a  més  del  dret  dels  i  de  les  sahrauís  a  viure  en  el  seu
territori, ocupat avui per Marroc. 

La  situació  del  poble  sahrauí  necessita  una  solució.  Gairebé  200.000
sahrauís viuen als cinc campaments de Tinduf, dels quals quasi el 40% són
menors de 17 anys. Des de 1975, milers de persones viuen en condicions
inhòspites  i  depenen de  l’ajuda  humanitària  internacional.  El  compromís
històric i emocional de la nostra societat amb el poble sahrauí i refugiada és
ferm i es manifesta, amb el suport i solidaritat de col·lectius, associacions i
institucions. 

Davant aquesta situació, es presenten els següents acords per ser aprovats:
 
1. Reiteram el compromís de l’Ajuntament de Felanitx amb el poble sahrauí
i traslladam la solidaritat del nostre poble, demostrada durant dècades de
lligam, de suport i ajuda humanitària i d’acolliment dels nins i nines. 

2. Mostram  el  nostre  suport  al  poble  sahrauí,  de  conformitat  amb  els
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principis  enunciats  en  la  Carta  de  les  Nacions  Unides  i  les  resolucions
aprovades per  la  seva Assemblea General  i  el  Consell  de Seguretat,  les
quals reafirmen el compromís de cercar una solució política justa, duradora i
observant el paper i les responsabilitats de les parts en aquest sentit. 

3. Instam el govern espanyol que exigeixi als organismes internacionals,
com l'ONU i la Unió Europea, que donin suport al conjunt de les resolucions
de les Nacions Unides que cerquen una solució per a un poble que fa més
40 anys que pateix en un camp de refugiats. 

4. Donam suport al conjunt de la nostra ciutadania implicada amb la causa
sahrauí, les institucions públiques, al Fons Mallorquí de Solidaritat i a les
entitats  i  associacions  d’Amics  del  poble  sahrauí  i  Escola  en  Pau  i  els
sol·licitam que continuïn les accions solidàries, l’assistència humanitària i la
cooperació, amb la finalitat de preservar les conquestes socials, polítiques i
culturals aconseguides, especialment aquelles accions dirigides a les dones i
als infants sahrauís i a l’enfortiment de les seves institucions democràtiques
de la RASD.»

9.2 Debat

La Sra. Maria Vidal manifesta que aquest és un tema que s’excedeix un poc
de les competències de l’Ajuntament i que és matèria d’Exterior, per això el
seu vot serà l’abstenció.

La Sra. Melania Mesquida diu que és cert que el Pi de Felanitx s’ha adherit,
juntament amb el PSOE, el Bloc i Unides Podem, a aquesta moció, però el
Pi, ingenu, fins el passat dijous, tenia l’esperança que el president de l’Estat
espanyol, Sr. Sánchez, i el seu partit, el PSOE, rectificassin la seva postura.
Des de llavors fins avui, els del Pi dubten si s’han de retirar o no. El passat
dijous, el Congrés dels Diputats aprovà la moció a favor del referèndum del
Sàhara Occidental, amb el vot en contra del PSOE. El Pi Felanitx, en tot
moment, està i ha estat al costat del poble sahrauí, igual que aquest equip
de govern que, per exemple, a la passada Junta de Govern va aprovar un
acord de suport a les Vacances en Pau; sempre que s’ha requerit, ha penjat
la bandera del poble sahrauí en el balcó de l’Ajuntament. Creu que queda
més que patent que són un equip de govern compromès amb la causa
sahrauí, que encara creu que el Sr. Sánchez ha de rectificar i tornar al seu
posicionament  a  favor  del  referèndum.  El  PSOE  de  Felanitx  parla
d’obscurantisme, falta de transparència,  de lleialtat.  Demana com poden
dirigir-se al batle d’aquest Ajuntament i president del Pi de Felanitx amb
aquests  termes,  quan és  el  seu  president,  el  Sr.  Sánchez,  qui  actua al
marge del seu partit, dels seus socis de govern i del poble sahrauí, amb
falta de transparència, amb falta de lleialtat, amb obscurantisme. El PSOE
acusa  en  Pi  de  rompre  pactes  i  és  el  seu  president  qui  ha  romput  el
compromís d’Espanya amb el poble sahrauí; ha romput el seu compromís
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de respecte al Dret Internacional. Roma no paga traïdors. El Pi, complint
amb la paraula donada, no es retirarà, segirà endavant amb la moció, però
volen  manifestar  el  seu  suport  a  la  causa  sahrauí  i  requereixen  el  Sr.
Sánchez i el PSOE que rectifiquin immediatament el seu canvi de criteri en
relació amb el Sàhara Occidental.

El Sr. Miquel Lluís Mestre manifesta que ara mateix està un poc fora de lloc,
després de la intervenció de la portaveu del Pi. Està fora de lloc, perquè, els
primers contactes els va fer el Bloc amb l’equip de govern mitjançant la Sra.
Mesquida; és cert que després, parlant amb el PSOE i Unides Podem, també
varen venir a bé a presentar una moció conjunta. Vol lamentar que, dins
l’equip de govern, el PP no es volgués adherir a aquesta moció inicial. Però
és que, després d’aquesta explosió, no sap si controlada o incontrolada, que
ha fet la Sra. Melania Mesquida, creu que s’ho han acabat de cuinar així
com han trobat.  És un tema que no era per fer un debat polític intern,
perquè hauria de ser un tema de consens, perquè és un tema humanitari,
no és un tema per fer-ne política de bancada, i ho diu adreçant-se a tot
l’equip de govern, no només al Pi. Diu que el seu grup dona suport a tots i
cada  un  dels  punts  del  text.  En  cap  cas  no  s’han  plantejat  fer  cap
«potadeta», tot i que varen ser els primers que varen renunciar a deixar el
punt del referèndum, per si podia generar qualsevol tipus de picor, tant al
PSOE com al PP; varen ser els primers en retirar el  punt de reiterar el
referèndum per al Sàhara. I ara, avui, es troben amb això, quan, a més, el
PP hi va votar a favor en el Congrés dels Diputats. En poques paraules, no
és la  moció que el  Bloc hauria presentat,  però és la  moció que el  Bloc
defensa  i  reitera  tots  i  cada  un  dels  seus  punts.  Però,  a  partir  d’ara,
s’hauran  de  plantejar  què  fan  quan  vulguin  presentar  una  moció  amb
aquest equip de govern.

El Sr. Juan Diego Vidal vol comentar que, personalment, li pareix bastant
oportunista utilitzar una moció com aquesta per entrar en atacs personals o
de partit.

La Sra. Catalina Soler manifesta que queda molt bé que l’Ajuntament de
Felanitx, per temes humanitaris, s’adhereixi i se solidaritzi amb la situació
del Sàhara Occidental, però fuig de la política municipal. L’Ajuntament, l’any
passat i enguany, només aquests dos darrers anys, ha penjat la bandera del
poble sahrauí al balcó, per manifestar la seva adhesió. Dimarts passat la
Junta de Govern va acordar adherir-se a Unes Vacances en Pau, per fer-ne
publicitat i tot el que ens han demanat aquests col·lectius. 
Venir aquí un partit com el PSOE, que depèn d’un partit nacional, a voler
demostrar que res té a veure amb el  PSOE nacional,  són vuits i  nous i
cartes que no lliguen. Un tema com el del Sàhara Occidental, ha estat a
punt de fer trontollar un equip de govern d’un estat, i el Sr. Vidal, d’Unides
Podem,  hauria  de  dir  de  quina  cama és,  perquè  tampoc  no  ho  saben.
Demana si tots els que seuen a aquesta bancada, exceptuant el Bloc, que
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és autòcton felanitxer; és a dir, Unides Podem i PSOE, no tenen criteris
nacionals; si són aquí per «lo bonito y lo guapo que soy»; si s’han presentat
a  unes  eleccions  sense  cap  tipus  de  sigles;  si  els  interessa  ser  aquí  i
presentar aquesta moció  perquè la du el Bloc, sense respectar cap ni un
dels criteris de decisions polítiques. Dia 7 d’abril el Sr. Sánchez va perdre la
votació en el Congrés dels Diputats, perquè el PSOE es nega que hi hagi un
referèndum  i  tots  els  partits  polítics  hi  votaren  en  contra,  exceptuant
Ciudadanos i Vox, que es varen abstenir. Demana si el Bloc no hi té res a
dir, i avui presenta la moció amb el PSOE. Demana de què s’han de fiar els
del PP. Repeteix que dia 7 d’abril, fa una setmana, a nivell nacional, que és
el que du la política internacional, el PSOE va perdre la votació. I avui el
PSOE ve  aquí  tan  tranquil,  ell  és  l’humanitari,  donant  suport  al  Sàhara
Occidental. No passa res, perquè el Bloc ha duit una moció i perquè tots
puguin  anar  conjuntament.  Afirma  que  hi  ha  un  altre  tipus  de  serietat
política, no sap quina practiquen els grups de l’oposició. Demana al Sr. Vidal
si també li va bé aquesta moció; ja li ha dit que no saben de quina cama de
Podem és, si de la que pensa que sí, o de la que pensa que no, perquè dins
el  govern  de  l’Estat  n’hi  ha  dues.  El  PSOE  és  el  PSOE  independent  de
Felanitx; ja no li basta ser el PSIB, és el PSOE independent de Felanitx i ja li
ha anat bé el Bloc per presentar una moció. Assegura que el seu grup no
necessita  presentar  mocions  per  demostrar  la  seva  solidaritat  amb  la
independència del Sàhara Occidental. Diu que hauria estat perfecte si els
haguessin presentat la moció demanant un referèdum, però no ho han fet. I
diu que el seu grup no té res en contra de la moció, hi està totalment a
favor. 
Quant al punt 1 de la moció, «1. Reiteram el compromís de l’Ajuntament de
Felanitx amb el poble sahrauí i traslladam la solidaritat del nostre poble,
demostrada  durant  dècades  de  lligam,  de  suport  i  ajuda  humanitària  i
d’acolliment dels nins i nines», demana què hi fa aquí el PSOE, dins aquesta
moció, si no volen referèndum per demostrar tot això.
Quant al punt 2, «Mostram el nostre suport al poble sahrauí, de conformitat
amb  els  principis  enunciats  en  la  Carta  de  les  Nacions  Unides  i  les
resolucions  aprovades  per  la  seva  Assemblea  General  i  el  Consell  de
Seguretat, les quals reafirmen el compromís de cercar una solució política
justa, duradora i observant el paper i les responsabilitats de les parts en
aquest sentit», demana per què tenim un president del Govern que nom
Pedro  Sánchez,  on  enviaran  aquesta  moció?,  on  l’han  de  remetre,  a
Delegació del Govern, directament a l’Estat de la Nació? On l’han d’enviar,
quin recorregut li donen?
Quant al punt 3, «Instam el govern espanyol que exigeixi als organismes
internacionals, com l'ONU i la Unió Europea, que donin suport al conjunt de
les resolucions de les Nacions Unides que cerquen una solució per a un
poble que fa més 40 anys que pateix en un camp de refugiats». Volen un
referèndum. El Sr. Sánchez i el PSOE varen perdre la votació, no el volen.
Demana al Sr. Mestre què diu la resolució de les Nacions Unides i contesta
que hi hagi un referèndum. El Govern de l’Estat no vol referèndum i el Sr.
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Mestre  fa  i  signa  la  moció  amb  el  PSOE.  Demana  que  li  expliquin  la
incongruència d’aquesta moció, amb la qual el grup popular està d’acord en
tots i cada un dels punts. Demana per què han presentat aquesta moció,
quin és el sentit. Per tant, davant aquestes incongruències polítiques que
veuen, el seu grup s’abstendrà, perquè no entenen la figura del PSOE aquí,
quan  tenen,  en  política  internacional,  competència  exclusiva  100%  de
l’Estat, tenen un ministre d’Exteriors i perden una votació en el Congrés
dels Diputats, on varen votar conjuntament Partit Popular, Unides Podem,
Bildu,  Esquerra  Republicana  de  Catalunya,  tots  a  favor,  exceptuant
Ciudadanos i Vox, que es varen abstenir, de demanar un referèndum i el Sr.
Sánchez no fa comptes fer-ho. Demana de què serveix aquesta moció avui
a l’Ajuntament de Felanitx.

El Sr. Juan Diego Vidal afirma, per si no està clar, que estan a favor d’un
referèndum per al Sàhara lliure. Per altra part, diu que no importa repetir
les  coses  tres  vegades,  no  fa  falta,  ho  entenen  perfectament  tot  a  la
primera.

El Sr. Miquel Lluis Mestre es dirigeix a la Sra. Soler i li diu que creu que
l’única cosa que ha volgut fer ha estat embullar la troca. La veritat és que,
agafant l’argumentari que ha fet, per la mateixa regla de tres, el Bloc hauria
d’haver votat en contra de la moció de l’envelliment. Per l’explicació que ha
donat la Sra. Soler, suposa que ja s’ha posat en mode electoral. Per tant,
anar a cercar consensos a aquest Ajuntament, ja no serà possible aquest
anyh que queda. Això és l’únic que li ha quedat clar de la intervenció de la
Sra.  Soler,  que  a  aquest  Ajuntament  ja  no  fa  falta  que  ningú  presenti
mocions per anar a cercar consensos dels desset regidors. Tota la resta ha
estat embullar la troca. Es queda amb la forma, amb l’estructura del discurs
de la Sra. Soler: no fa fala que el Bloc, com la resta de partits, en l’any que
queda, pretenguin cercar consensos en aquest Ajuntament per un bé comú,
bé sigui de la ciutadania felanitxera, bé sigui de qualsevol àmbit que ens
acaba afectant, perquè vivim a un món molt globalitzat. Diu que no compra
el discurs que això no són polítiques municipals. Al final, són qüestions de
discurs, són qüestions polítiques, són qüestions que acaben afectant-nos a
tots. Per tant, sí, com ha dit abans, el seu grup s’haurà de plantejar quin
tipus de consens van a cercar, després de la intervenció de la Sra. Soler,
durant aquest any que queda de legislatura.

La Sra. Soler diu que li sap greu pel Sr. Mestre, però no sap si sap que no
ha  estat  possible  fer  cap  declaració  institucional  a  aquest  Ajuntament,
perquè es necessit el consens dels desset, i no ha estat mai pel PP. Suposa
que el Sr. Mestre també ha volgut fer el teatre que ha fet ara. Per cercar
consens, el Sr. Mestre en cap cas no es va dirigir a cap membre del Partit
Popular. Insisteix, sí a l’equip de govern, però en cap cas, al Partit Popular.
Afirma que, quan el Partit Popular envia una declaració institucional, parla
amb tots els membres de tots els partits. El Sr. Mestre en cap cas no es va
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dirigir  a  cap  membre  del  Partit  Popular  per  redactar  cap  moció.  Está
totalment d’acord amb el Sr. Mestre que, si hi ha temes com aquest que
ens afecten a tots, estam a un món globalitzat i tot és de tots. Però hi ha
hagut altres temes que tampoc no han pogut arribar al consens, perquè són
desset. Només li ho recorda. 

La Sra. Melania Mesquida, en defensa del Bloc, vol dir que és culpa seva
que el Bloc no es dirigís al PP. Potser sigui cert que el Bloc s’havia d’haver
dirigit directament al portaveu del PP, però, com que ambdós, tant el Pi,
com el Bloc, varen tractar la moció, va donar per fet que, com que són un
equip, ja havien parlat amb el PP. Repeteix que va ser culpa seva no haver-
ho transmès amb més claredat al PP i demana disculpes als dos partits.

El Sr. Juan Diego Vidal vol comentar que, com a argument, li pareix un poc
dèbil  dir  que,  «com  que  aquest  partit  dona  suport  a  aquesta  moció,
nosaltres  no  n’hi  donam».  Afirma que,  si  les  idees  són  bones,  ho  són,
vénguin d’on vénguin. No creu que vagi de sigles, sinó d’idees i per això fan
política.

El Sr. Francisco Duarte manifesta que no entrarà a valorar les paraules de la
Sra. Melania Mesquida, perquè en cap moment no ha fet referència al que
explica aquesta moció. És una moció a la qual també s’hi ha adherit com a
partit. Entenen que potser no és la línia que segueix el Govern Central, però
suposa que tampoc no és la línia que seguia quan, per exemple, es va pujar
l’IVA i el Partit Popular hi va votar a favor; segurament, tots els seus no ho
volien que fos així.  Com també, segurament, quan es va aprovar la Llei
Montoro, el Partit Popular no hi estava d’acord i hi varen votar a favor. A
aquest  Ajuntament,  per  exemple,  a  la  regla  de  despesa  hi  varen  votar
mocions proposades pel Partit Popular, en què el PP va votar en contra del
que promulgaven a Madrid. Per tant, la portaveu del Partit Popular ara no
els ha de voler donar lliçons de com han de ser coherents amb un partit
estatal, sobretot en aquests moments. Ha qüestionat de quina branca és el
Bloc, de quina branca és Unides Podem, de quina branda és el PSOE i fa
dues setmanes que varen tallar el coll al que era el seu president. Demana
a la Sra. Soler de quina branca són ells, de n’Ayuso, d’en Feijoo, o d’en
Casado. Demana que no parlin de branques, sinó de problemes seriosos. Hi
ha una cosa que està clara, la portaveu del Partit  Popular ha dit que la
competència en matèria d’assumptes exteriors és, efectivament, del Govern
Central i  és competència del president del Govern i  que aquí no han de
venir a parlar de mocions que no són d’àmbit municipal i, fa un moment,
han aprovat quasi tots els punts d’una moció que tot el temps instava el
Govern d’Espanya. Per tant, demana a la Sra. Soler que la pròxima vegada
llegeixin un poc més la moció. Diu que la causa sahrauí segueix existint,
amb governs del PP, del PSOE i dels que hi hagi i troba molt pobre venir a
debatre  un tema que és  humanitari,  amb resolucions  de l’ONU,  i  haver
d’apel·lar a situacions que ni tan sols venien al cas. Però prenen nota de la
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forma que té el PP de treballar. No els sorprèn, perquè és l’habitual, però
creu que, just per respecte al poble sahrauí, avui no era el moment de fer el
seu  discurset  i  el  seu  míting  polític  habitual,  repetint  les  coses,  com fa
sempre.

9.3 Votació

Havent  finalitzat  les  intervencions,  se  sotmet  la  moció  a  votació  i,  per
majoria de 10 vots a favor (3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del
Bloc  per  Felanitx-APIB,  2  del  Pi-Proposta  per  les  Illes,  1  del  regidor  no
adscrit i 1 d’Unides Podem) i 7 abstencions (6 del Partit Popular i 1 de Vox
Baleares), s’acorda:

1. Reiteram el compromís de l’Ajuntament de Felanitx amb el poble sahrauí
i traslladam la solidaritat del nostre poble, demostrada durant dècades de
lligam, de suport i ajuda humanitària i d’acolliment dels nins i nines. 

2. Mostram  el  nostre  suport  al  poble  sahrauí,  de  conformitat  amb  els
principis  enunciats  en  la  Carta  de  les  Nacions  Unides  i  les  resolucions
aprovades per  la  seva Assemblea General  i  el  Consell  de Seguretat,  les
quals reafirmen el compromís de cercar una solució política justa, duradora i
observant el paper i les responsabilitats de les parts en aquest sentit. 

3. Instam el govern espanyol que exigeixi als organismes internacionals,
com l'ONU i la Unió Europea, que donin suport al conjunt de les resolucions
de les Nacions Unides que cerquen una solució per a un poble que fa més
40 anys que pateix en un camp de refugiats. 

4. Donam suport al conjunt de la nostra ciutadania implicada amb la causa
sahrauí, les institucions públiques, al Fons Mallorquí de Solidaritat i a les
entitats  i  associacions  d’Amics  del  poble  sahrauí  i  Escola  en  Pau  i  els
sol·licitam que continuïn les accions solidàries, l’assistència humanitària i la
cooperació, amb la finalitat de preservar les conquestes socials, polítiques i
culturals aconseguides, especialment aquelles accions dirigides a les dones i
als infants sahrauís i a l’enfortiment de les seves institucions democràtiques
de la RASD.

10.  ESTUDI  I  RESOLUCIÓ  DE  LES  MOCIONS  QUE  PUGUIN  SER
PRESENTADES I LA URGÈNCIA DE LES QUALS SIGUI DECLARADA DE
FORMA LEGAL

No es presenta cap moció urgent.

11.  DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ PRESSUPOSTÀRIA I
DELS MOVIMENTS I SITUACIÓ DE LA TRESORERIA CORRESPONENT
AL PRIMER TRIMESTRE DE 2022
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Es dona  compte  de  l’estat  d’execució  pressupostària  i  dels  moviments  i
situació  de la Tresoreria corresponent al  primer trimestre de 2022, i  els
presents en queden assabentats.

12.  DONAR  COMPTE  DEL  DECRET  DE  BATLIA  2022-0222,  DE
REVOCACIÓ  DE  DELEGACIONS  A  LA  REGIDORA  SRA.  MELANIA
MESQUIDA TRAN

Seguidament es dona compte del Decret de Batlia 2022-0222, de revocació
de delegacions a la regidora Sra. Melania Mesquida Tran, i els presents en
queden assabentats.

13.  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  ADOPTADES  PER  LA
BATLIA

A continuació es dona compte de les Resolucions adoptades per la Batlia,
que van des de la núm. 2022-0184 fins a la núm. 2022-0303, i els presents
en queden assabentats.

14. PRECS I PREGUNTES

14.1 Repintat de passos de vianants a s’Horta

La Sra. Maria Vidal demana al Sr. Adrover com està el tema del repintat de
s’Horta, perquè ha vist que sí que s’han suprimit alguns passos de vianants,
tal  com  va  comentar  el  Sr.  Adrover,  però  n’hi  ha  d’altres  que  estan
pendents i voldria saber si ja s’ha completat, o si quedaran així.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que, en principi, està tot acabat. Revisarà
si n’ha quedat cap, perquè es va donar ordre que es repintàs tot el que
pertocava a l’Ajuntament. Si la Sra. Vidal sap algun carrer o algun punt que
no s’hagi fet i li vol dir, la feina es farà més aviat.

La Sra. Vidal comenta que el Sr. Adrover va dir que vendrien a repintar els
que no pertanyen a l’Ajuntament.

El  Sr.  Adrover  contesta  que  tots  els  passos  elevats  els  va  repintar
Carreteres i la resta, dels quals se n’han suprimit dos, estan tots pintats.

14.2 Recollida selectiva

El  Sr.  Juan  Diego  Vidal  demana  si  saben  quan  començarà  la  recollida
selectiva.

La Sra. Soler contesta que no, que possiblement en saben més coses ells,
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que formen part del Govern. El conveni col·lectiu entre sindicats i patronal,
està signat fa un mes i no està publicat en el BOIB. Per tant, no saben què
passa, perquè això és un conveni col·lectiu que té el Govern, es va signar a
la  seu  de  la  Conselleria  de  Treball,  però  no  s’ha  publicat  en  el  Butlletí
Oficial,  malgrat  que hi  ha un acord  de tots  els  interventors  i  secretaris
municipals, no només els de Felanitx, sinó també els de Son Servera, Inca,
Marratxí, Santanyí i moltíssims més que hauran de treure una licitació quan
aquest conveni col·lectiu sigui públic. Diu que a Felanitx tenim el plec a
punt, simplement s’han de canviar les partides econòmiques, que pugen
quasi un 30%, però no ho duen a publicar en el BOIB.

14.3 Neteja d’un camí públic

El Sr. Damiana Massutí, en relació al camí que va per darrere es Torrentó
fins al camí d’es Realenc, diu que a peu no s’hi pot passar i consta que és
públic.  Aprofitant  l’avinentesa  que  al  Ple  passat  es  va  aprovar  una
modificació de crèdit per 60.000 € per desbrossar camins i 90.000 € per a
manteniment de camins, potser s’hi podria incloure arreglar aquest camí,
que és un camí públic completament abandonat i envaït per vegetació.

El batle recull la proposta i explica que, de fet, el varen anar a veure abans
de l’estiu i havien de preparar la recuperació d’aquest camí. Explica que no
és una neteja senzilla, ni que es pugui fer amb mitjans propis. De Medi
Ambient ja varen venir a autoritzar-nos, perquè hi ha bastants ullastres que
tallar.  Varen demanar  un  pressupost  a  una  empresa  i  no  ha contestat.
Aquesta setmana varen parlar amb el cap de la Brigada per demanar un
nou pressupost a una altra empresa. En definitiva, es té en compte i espera
tenir-ho resolt aviat, perquè s’hi pugui passar a peu o en bicicleta.

14.4 Quadrant de la Policia Local

El Sr. Francisco Duarte recorda que, a la darrera Plenària, el Sr. Adrover  va
dir que el quadrant de la Policia Local s’havia d’aprovar a la Junta de Govern
de  l’endemà,  però  que  hi  havia  uns  quants  detalls  que  volia  matisar.
Demana si s’ha aprovat i, si s’ha aprovat, quin impacte econòmic tendria
aquest nou quadrant, o si  es mantendrien les partides econòmiques que
estan en el Pressupost actual.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que es va aprovar. Ara l’únic problema és
que en haver-hi  els  set  policies  que entraran en pràctiques,  segons els
nombres que s’han fet, aquest quadrant toca ser més rendible per a les
arques municipals quant a sous.

El Sr. Duarte demana al Sr. Adrover si vol dir que aquest nou quadrant
sortirà més econòmic que l’anterior, és a dir, amb hores extres, plusos, etc.
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El Sr. Adrover contesta que el que tenen pensat és que sí. Això ho podran
veure l’any que ve, en tenir tots els nombres ben fets, però s’ha fet perquè
surti més econòmic.

El Sr. Duarte suposa que, si s’ha fet perquè surti més econòmic, deuen tenir
un informe quantificat que serà així.

El Sr. Adrover afirma que tot l’estudi es va fer damunt informes i damunt
nombres fets. Si no, no s’hauria aprovat aquest quadrant.

14.5 Cruïlla de can Tanca

La Sra. Maria Vidal demana si s’ha fet res de la cruïlla de can Tanca, o si
tenen pensat fer alguna cosa enguany.

El  Sr.  Sebastià  Adrover contesta que avui  mateix han arribat els  radars
pedagògics i un senyal lluminós que tenen intenció de posar a la cruïlla de
can  Tanca.  Hauran  de  demanar  autorització  a  Carreteres  per  instal·lar
aquests  radars  pedagògics.  Suposa  que  els  posaran  després  de  festes,
abans no podran.

14.6 Classes de suport als ciutadans ucraïnesos 

La Sra. Maria Mesquida manifesta que, des de l’any 96, està reglamentat
que el català és la llengua pròpia de la ciutat de Felanitx. Les finalitats del
Reglament,  article  2.1  establir  el  català  com  a  llengua  usual  de
l’administració municipal i el punt 3, promoure l’ús del català en tots els
àmbits de la vida quotidiana. Diu que està molt bé, evidentment, ajudar el
poble ucraïnès. La seva llengua mare és la llengua eslava oriental, per tant,
d’una família totalment diferent de les llengües romàniques. Per tant,  la
seva pregunta és per què castellà i no català a les classes de suport que els
imparteixen.

La Sra. Soler contesta que perquè ho han demanat els propis ucraïnesos i la
traductora ho és de castellà-ucraïnès. De fet, tenen molt poca comunicació
amb els joves ucraïnesos que vénen, que en aquests moments són cinc.
Depenent del temps que estiguin aquí, si a l’estiu s’han familiaritzat amb el
castellà i els interessa el català, faran classes de català. Però ara, en aquest
moment, castellà.

La Sra. Maria Mesquida manifesta que no ho pot entendre. Això de si els
interessa,  no.  L’administració  pública  ha  de  lluitar,  precisament,  per  fer
complir la seva pròpia normativa. Tenim un Reglament que ens ho diu. Està
d’acord que hi ha punts que diu que si es demana en castellà, s’ha de fer en
castellà. La Sra. Soler diu que li han demanat. Fins aquí, cap problema. Ara,
això de ja ho veurem si els interessa, no. Creu que l’equip de govern ha
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d’intentar fer complir la pròpia normativa municipal.

La Sra. Soler manifesta que no pot entendre tanta humanitat a la moció del
Sàhara Occidental i tan poca en el tema dels ucraïnesos. No l’entén ni la
comparteix.

La Sra. Maria Mesquida replica a la Sra. Soler que no mescli.

La Sra. Soler demana si algú sap quin temps estaran aquí aquests joves i
contesta que ella no ho sap. Explica que avui han hagut d’’anul·lar un acte
per conèixer-los, perquè eren a Palma a arreglar uns papers. Per tant, el
temps que estan aquí, temporalment els ensenyaran castellà, perquè això
varen demanar. Si estan més temps, els oferiran català i, si en volen fer, els
en faran classes.  Que no dubtin que, estant a Felanitx amb les famílies
felanitxeres que estan, saben que aquí tenim una llengua pròpia, que es diu
català.

La Sra. Maria Mesquida replica que no ho pareix.

La Sra. Soler contesta que el grup de la Sra. Maria Mesquida de la llengua
sempre en fa una batalla, i el seu grup, a diferència, en fa un vehicle de
comunicació.

14.7 Nova plaça d’inspector

La Sra. Damiana Massutí demana al Sr. Adrover si està d’acord amb la nova
plaça d’inspector que es fa i també si està d’acord que es faci de manera
oberta.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que la plaça es va crear per cobrir-la i creu
que si es fa de manera oberta, serà un policia més que tendrem. Contesta
que hi està d’acord.

14.8 Ascensor del local de la Tercera Edat de Portocolom

La Sra. Maria Vidal, en relació a la reparació que es va fer a l’ascensor del
local  de la  Tercera Edat  de Portocolom, està  assabentada que es fa fer
entrega  de  la  factura  a  l’Ajuntament.  Demana  si  ha  de  cobrir  el  seu
pagament l’Ajuntament o ho ha de fer, com ja ho ha fet, la Tercera Edat de
Portocolom.

La Sra. Soler contesta que comprèn la situació personal complicada de la
Sra.  Vidal,  per  haver  tengut  un  nin  petit,  però  segurament,  si  hagués
repassat els decrets que avui han anat a Plenària, dels quals ja n’han donat
compte,  hauria  vist  que  aquesta  factura  ja  s’ha  pagat  per  part  de
l’Ajuntament fa dues setmanes.
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14.9 Dipòsit del carrer Molins

El Sr. Miquel Lluís Mestre demana si ja tenen una proposta ferma de com
solucionar el tema del dipòsit  del  carrer Molins,  perquè ja fa temps que
arrossega.

El Sr. Aznar contesta que proposta ferma encara no. La solució que fan
comptes adoptar, sí que està més o manco presa, a falta que els tècnics
municipals es reuneixin amb l’empresa que han contractat per veure quina
era la possible solució. Falta valorar si la forma de solucionar les filtracions
que té el dipòsit s’ha d’englobar dins un projecte més gros que ja inclogui la
connexió del pou directament amb es Collet, que haurien de licitar, perquè
excedeix el límit; o si primer s’arreglen directament les filtracions, que és el
problema realment més prioritari.

14.10 Obres de s’Arraval

La Sra. Gracia González diu que han pogut veure que demà duran a Junta
de Govern l’ampliació del termini d’execució de les obres d’urbanització i
millora de la plaça de s’Arraval. Demana si li poden explicar d’una vegada
en concret què ha passat i per què han d’ampliar el termini.

El batle explica que el primer problema que es va trobar a s’Arraval és que
totes les cases de la banda del forn, per sorpresa dels tècnics de la Casa i
per no tenir capa tipus de documentació, han tengut un clavegueram molt
complex. El que pareixia que havien de ser sortides a la famosa síquia gran
del carrer del Sol, o a la síquia que travessa per davall la plaça de s’Arraval,
ha estat molt complicat de desxifrar. De fet, com a detall, diu que darrera
aquestes cases hi ha pous de pluvials que tenen unes canals de pedra per
als sobrants i a aquestes canals hi ha connexions de les aigües brutes de les
cases.  Per  tant,  el  fet  de  deixar  una  d’aquestes  canals  tapades,  hauria
suposat deixar un nombre indeterminat de cases sense clavegueram. 
Un cop haver aclarit tot això i que s’havien de deixar totes les connexions,
per evitar inconvenients amb l’aigua bruta, varen trobar un altre problema i
és que, quan varen començar a col·locar les primeres pedres de la part de
la Mútua, es varen equivocar, perquè no havien respectat els nivells com
pertoca. A més, varen col·locar les pedres tal com havien arribat els palets,
és a dir, sense mesclar-les, de manera que hi havia clapes amb diferents
tonalitats. El contractista, directament, va haver d’assumir la retirada de les
pedres i la solera, i tornar a reiniciar l’empedrat.
La darrera situació complexa que ha sortit en aquesta obra, ha estat que les
canonades per on passen les comunicacions de l’arqueta que té Telefònica
davant Cóndor, que va a l’arqueta del cantó del Convent, eren d’uralita i
molt antigues, i, quan es va posar el tub de l’aigua bruta, sense tocar-les,
només  amb  la  pressió  de  col·locar  el  tub,  es  varen  trencar.  Varen
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comprovar que les guies per passar els cables de comunicació no passaven i
varen  haver  de  canviar  la  canonada,  perquè  era  necessari  deixar-ho
reparat.
Diria que aquesta obra té el rècord de complicacions en menys temps i en
menys redol. Així i tot, el compromís per part de la constructora és que
dimarts pugui passar la processó del Silenci i tenguin l’empedrat fet i les
juntes fetes i que deixin la plaça en condicions per fer-hi el concert del dia
de Pasqua.
Evidentment, falta fer la part del solar del carrer de s’Aigo i han considerat
que s’havia de concedir l’ampliació del termini d’execució de les obres.

14.11 Local de la Tercera Edat de Portocolom

La Sra. Maria Vidal diu que en el local de la Tercera Edat de Portocolom hi
ha moltíssimes goteres. Demana si tenen previst reparar-les.

La Sra. Catalina Soler contesta que no han rebut cap avís de goteres, però
cada cert temps han d’anar a netejar i desembussar les teulades. De totes
maneres, ho demanaran a la presidenta.

14.12 Reintegrament de part de la subvenció d’IB Dona

La  Sra.  Maria  Mesquida  diu  que  han  vist  al  registre  que han  hagut  de
reintegrar una part de subvencions d’IB Dona. Varen veure que, a finals de
gener, es varen fer una sèrie de requeriments que no varen ser enviats i es
va  resoldre  haver  de  reintegrar  una  part  de  les  dues  subvencions  que
teníem. Demana què ha passat.

La Sra. Marta Cano contesta que el reintegrament era per la modalitat de
contractació  de l’agent,  que va començar pocs  mesos més tard del  que
s’havia previst a la subvenció. Suposa que a la subvenció que ens varen
atorgar per enguany,  tornarà a passar  el  mateix,  perquè varen posar si
podria començar el juliol i va començar el setembre i suposa que també ens
tocarà reintegrar-ne una part.

La Sra. Maria Mesquida entén que, com que són uns doblers no utilitzats, es
tornen.

14.13 Concert de Pasqua

El Sr. Francisco Duarte manifesta que el concert de Pasqua sempre s’ha fet
a  s’Arraval.  Demana  a  la  Sra.  Melania  Mesquida  si,  vist  que  ara  han
demanat una ampliació per acabar les obres, tenen un pla B, cas que no
arribin a diumenge per al concert i,  si  és així,  si  la banda tè constància
d’aquest pla.
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En aquest moment, a les 21:55 h, abandona la sessió la Sra. Maria Vidal
Bennasar, de Vox Baleares.

La Sra. Melania Mesquida contesta que confien que diumenge ja estigui feta
la  plaça.  La  banda en diverses  ocasions ha demanat  si  la  plaça  estaria
acabada i potser que estiguin assabentats que, segons el Sr. Duarte, per
ventura no hi estarà. Diu que, de totes formes, fins avui matí no ha sabut
que han demanat una pròrroga. Parlarà amb la banda i cercaran un pla B.
En tot cas, tenen el Mercat. Però confien que les obres estiguin acabades, o
que s’hi pugui fer el concert.

El Sr. Duarte explica que aquesta pregunta era precisament per això. Anys
que  ha  plogut  el  concert  s’ha  fet  dins  el  Mercat  i  la  gent  en  quedava
contenta. Volia que es tengués en compte, per tal  que el  concert no es
perdés, després de dos anys sense haver-se pogut fer.

14.14 Sol·licitud d’ajudes al Fons Europeu

El Sr. Miquel Lluís Mestre, vol reprendre la pregunta d’abans quant al tema
de l’aigua i demana al Sr. Aznar si s’han plantejat sol·licitar alguna ajuda
del Fons Europeu per a les pèrdues a la xarxa, i a la vegada es podria fer
alguna cosa en el tema de les pluvials, que el projecte està redactat. Diu
que això és aquell  punt que el seu grup va demanar que dotassin en el
Pressupost, que no va tirar endavant. I, ara que ja tenen liquidat el 2021,
que saben amb quin romanent compten, si  es plantegen algun tipus de
solució ambiciosa, que és el que requereixen aquest tipus de projectes i
actuacions, perquè no es poden abordar a la menuda. Però, vist que pareix
que  hi  haurà  fons  europeus  i,  vist  que  el  projecte  de  les  pluvials  està
redactat, demana si han fet algun pensament al respecte.

El Sr. Aznar contesta que sí, que és una de les coses que tenen en marxa i
parlen d’aprofitar tot el que el Sr. Mestre ha dit, però sense deixar de banda
totes les actuacions menys ambicioses que tenen clar que han de fer amb
recursos propis.

El batle diu que tenen clar que és un projecte molt gros i molt costós i la
intenció és preparar-ho per dur-ho via Fons Next Generation.

14.15 Eliminació d’un tram de la carretera de s’Arenal

El Sr. Miquel Lluís Mestre demana si han pensat o començat a mirar el tema
de l’eliminació d’un tram de la carretera de s’Arenal per darrere la platja.

El  batle  manifesta  que  podran  veure  pel  registre  que  s’ha  entrat  un
avantprojecte sobre l’estructura que podria prendre la retirada del tram de
la  carretera  de  s’Arenal.  Convida  els  presents  que  analitzin  aquest
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avantprojecte. Comenta que faran un procés de participació ciutadana com
cal, però la responsabilitat d’escriure les bases d’aquest procés i tenir un
punt de partida clar, que clar no vol dir conforme, vol dir tenir un punt de
partida per fer propostes, correspon a l’Ajuntament. Aquesta és la situació.
L’avantprojecte és una visió tècnica de com enganxar el caminet que ara hi
ha, amb un accés de servei, que hauria d’anar a la banda de s’Arenal petit,
amb l’eliminació d’un tram d’asfalt; fins i tot proposa una passarel·la perquè
la gent hi pugui baixar.
Un altre punt important és abordar-lo quan la part jurídica i legal d’aquesta
zona estigui tancada.

14.16 Adquisició de terrenys per a aparcaments

La Sra. Gracia González diu que al setmanari de dia 31 han pogut veure, tal
com ella va preveure a la seva intervenció sobre modificació de crèdits a la
darrera sessió plenària,  que els 300.000 € que es treuen del romanent,
prevists  per  adquirir  terrenys  per  fer-hi  aparcaments,  van  dirigits  a  la
famosa plaça de Cas Concos. Almanco això és el que l’equip de govern ha
comentat al setmanari, cosa que no varen voler contar a ella al passat Ple.
En aquest sentit, demana si ja està fet el famós estudi de mobilitat que fa
dos anys que demanen i si en aquest estudi, s’ha fet un estudi sobre la
problemàtica dels aparcaments a les diferents localitats del municipi, ja que
entenen que si és necessària aquesta compra per fer aparcaments a Cas
Concos,  és  perquè  deu  existir  una  necessitat  d’aparcaments;  i  quina
necessitat hi ha a la vila.

El batle diu que el que posa el «Felanitx», queda en el «Felanitx». Diu que
pot assegurar que aquesta modificació de crèdit per fer aparcaments, no té
res a veure amb l’adquisició de solars per ampliar la plaça de Cas Concos,
senzillament  per  un detall:  seria  impossible  que poguessin  comprar  uns
terrenys a Cas Concos en concepte d’aparcament, quan està previst que allà
s’hi faci una plaça. Repeteix que aquesta partida no té res a veure amb la
plaça de Cas Concos. Avança que a la pròxima plenària, probablement hi
duran  una  modificació  de  crèdit  específica  per  comprar  la  plaça  de  Cas
Concos, i la descripció serà l’adquisició dels solars necessaris per completar
el tancament de la plaça de Cas Concos.
Respecte al pla de mobilitat, el Pla d’Obres preveu una partida per demanar
un pla de mobilitat, per tant, el demanaran. Saben que probablement no
bastarà per pagar més que un redol, perquè és una partida molt concreta.
Els hauria agradat que fos més ampla i haurien demanat tot un nucli, però
l’utilitzaran per a una zona.

14.17 Obres de la casa del Pla de sa Sínia

La  Sra.  Maria  Mesquida  demana  a  la  Sra.  Melania  Mesquida  com
evolucionen les obres de la casa del Pla de sa Sínia.
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Contesta el batle que van avançant.  Que no té notícies que hi hagi cap
entrebanc,  i que reu que acabaran dins termini.

14.18 Informe del cap de la Policia Local sobre el nou quadrant

La Sra. Damiana Massutí demana al Sr. Adrover si ha demanat al cap de la
Policia Local què en pensa d’aquest nou quadrant, és a dir, si hi ha cap
informe fet o no. També li demana si ell va estar a la mesa negociadora.

El Sr. Adrover contesta que el cap de Policia que hi havia en el moment que
es va començar amb la modificació del quadrant, és el que va fer l’informe.
Diu que sí, que ha estat convidat a les meses negociadores. 

14.19 Material de la pista d’atletisme

El Sr. Miquel Lluis Mestre recorda que el Sr. Aznar li va dir que a aquesta
Plenària  li  contestaria  sobre  com està  el  tema  del  material  de  la  pista
d’atletisme i la caseta. Diu que tenia l’esperança que la modificació de crèdit
que han duit avui, fos per comprar la caseta que no volen llogar, però ha
vist que no. Per tant, li torna a demanar si saben quan arribarà el material,
perquè, si es descuiden, acabarà la temporada.

El Sr. Juan Aznar diu que espera que hi hagi més temporades. Quant a la
caseta, era una de les opcions el fet de llogar-la, o el fet d’adquirir-la. Però
el tema de guardar el material del club, està resolt des del primer dia, així li
va manifestar el tècnic d’instal·lacions esportives i, efectivament, ell ho va
anar a comprovar; tenen un lloc on guardar el material. Per tant, creu que
el tema del lloguer de la caseta es pot deixar anar, mentre no trobin quina
és la solució. Si la solució és comprar una caseta, es comprarà una caseta;
si la solució és fer un projecte més ambiciós, per fer-hi uns vestidors, o uns
magatzems exteriors, és una opció que tenen damunt la taula.

El Sr. Mestre, només per fer un aclariment, diu que el material es guarda, a
dia d’avui, dins un lloc que no sap com qualificar, dins un quartet que hi ha
darrere  el  dipòsit  de  gasoil  del  poliesportiu.  A  dia  d’avui,  aquest
quartet/magatzemet basta perquè no ha arribat el material de la pista. És a
dir, hi ha el material del club, que és el mateix material de traginaven quan
entrenaven en el Parc. Però el dia que arribi el material, qua no sabem quan
ha d’arribar, no hi cabrà dins aquell quartet. Per tant, estaria bé ja pensar
una solució als dos problemes, és a dir, primer, que no li ha contestat, quan
arribarà el material; i  segon, quan arribi el material,  que calcula que no
cabrà dins aquell quartet, quina solució li donaran.

El Sr. Aznar contesta que, quant al material, tenim el mateix problema que
té tothom, i és la manca de transport, la manca de matèria prima; creu que
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és comprensible en la situació que estam. Està bé, es pot tenir el quartet
abans que el material, és cert; però entretant, de moment, basta. És cert
que no tenen on guardar el material en arribar; però , a dia d’avui, ara per
ara, basta el que tenen pel que s’ha d’arraconar. Potser podrien tenir la
caseta preparada per quan arribi,  però potser ho faran tot a la mateixa
vegada, o ho intentaran.

14.20 Balanç del cost de les compres durant la pandèmia

El  Sr.  Francisco  Duarte  demana  al  Sr.  Monserrat,  ara  que  ha  assumit
novament les competències d’Hisenda, ara que han tancat els comptes de
2021 i ja tenen tancat també el de 2020, si tenen pensat fer un balanç del
cost de la totalitat de totes compres realitzades durant la pandèmia, per
afrontar, precisament, la pandèmia.

El  batle  recull  la  proposta  i  creu  que  serà  interessant  estudiar  aquesta
informació.

14.21 Funcionament de la deixalleria

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que dimecres s’inaugura la deixalleria en el
Polígon. Demana si, de cara a la ciutadania, poden explicar com es farà la
gestió,  una  vegada  inaugurada,  si  estarà  oberta  o  no,  si  esperaran  el
contracte ... Demana què passarà amb la deixalleria l’endemà de fer-se la
foto.

La Sra. Catalina Soler ho volia explicar abans dels precs i preguntes, però
han trobat més adient que algú fes la pregunta. Per tant, li agraeix molt
aquesta pregunta, perquè creu que hi ha responsabilitat, també.
Diu  que dimecres  s’inaugurarà  i  dimecres  ja quedarà oberta.  Mentre no
tenguin  la  nova  licitació  de  la  gestió  de  la  deixalleria  i  recollida  de
voluminosos,  han  fet  un  contracte  per  mig  any  amb  Deixalles  per  una
persona, que posaran a la deixalleria i han fet un altre contracte per mig
any  per  compra,  que  no  és  compra,  es  lloguer,  de  contenidors  amb
l’empresa  Adam.  Els  que  té  Deixalles  de  Felanitx,  s’han  traslladat  a  la
deixalleria. L’horari de la deixalleria serà de dilluns a divendres, els matins
de 10 a 13h, i els horabaixes de 16 a 19h; els dissabtes i diuments, obert
els matins, de 9:30 a 13:30h; els dies festius, tancat. S’han encarregat uns
cartells  indicadors  d’on  és  la  deixalleria,  per  posar-los  al  municipi;  s’ha
encarregat tot el que és la cartografia de dins la deixalleria. L’única cosa
que no es farà ara, esperaran una o dues setmanes, és pintar el circuït que
hauran de fer els cotxes que hi entraran, que s’estudiarà durant aquestes
dues primeres setmanes de funcionament. S’acceptaran residus com plàstic,
vidre  i  paper,  però  s’hi  afegirà  la  resta.  Per  exemple,  les  persones
particulars  hi  podran dur  fins  a  cinc  sacs  d’enderrocs.  Les  empreses no
estan autoritzades a entrar a la deixalleria, perquè estan obligades a tenir
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gestor de residus. S’hi podran dur restes de jardineria, amb excepció de
fulles de palmera; s’hi podrà dur oli brut, restes de fusta, roba i tot el que
correspon a una deixalleria de les característiques de Felanitx. Dimecres,
s’obrirà a l’hora que toca, s’inaugurarà a les 11 i ja quedarà oberta. A partir
de la setmana que ve, reestructuraran una mica. Explica que quan hi hagi la
recollida  selectiva,  s’han  de  retirar  tots  els  contenidors  del  municipi,
especialment els de recollida selectiva, i en aquest sentit  es farà un poc de
reestructuració, amb la corresponent retirada de contenidors, la instal·lació
de cartells indicatius de la deixalleria i  donant publicitat, fins que puguin
aprovar el plec. Les contractacions, com ha dit, s’han fet per mig any; com
es pot entendre, aniran amb reparos d’Intervenció, però el que no poden
fer, és tenir la deixalleria aturada, amb la necessitat que en té el municipi..

El Sr. Mestre demana si la ciutadania es trobarà amb alguna restricció amb
el  que és  la  seu  de  Deixalles,  en  el  sentit  que  els  puguin  dir  que  una
recollida  determinada s’ha  traslladat,  o  continuarà  l’operativa  normal  de
Deixalles.

La  Sra.  Soler  explica  que  ara  Deixalles  quedarà  pel  que  és  pròpiament
Deixalles, mobles, roba, ... La resta, la feina que feia per l’Ajuntament, s’ha
traslladat  a  la  deixalleria.  Els  contenidors  que  hi  havia  a  Deixalles  que
pagava l’Ajuntament, s’han traslladat a la deixalleria.  Per tant, sí  que hi
haurà restriccions.

14.22 Festes de s’Horta

La Sra. Damiana Massutí  demana al Sr. Acosta si  ja té organitzades les
festes de s’Horta i quines seran.

El Sr. Pedro Acosta contesta que sí, que l’altre dia varen tenir una reunió
amb  la  comissió  de  feses,  amb  els  presidents  de  les  associacions  més
representatives i més o manco ja tenen el model, falta redactar-lo, però ja
el tenen pràcticament fet. Que serà semblant al dels altres anys, hi haurà 3
setmanes de festes, com sempre a s’Horta. Ja ho veuran en estar redactat,
fins que no estigui tot fermat, no ho pot dir, però d’aquí a 15 o 20 dies, el
programa estarà fet.

14.23 Obra de s’Arraval

El Sr. Miquel Lluís Mestre demana si s’han conservat o reutilitzat les peces
obrades de pedra viva que formaven el jardinet de s’Arraval. Suposa que
aquestes peces tenen algun tipus de valor, encara que sigui just per la seva
antiguitat.

El batle contesta que no té constància que s’hagin custodiat les pedres del
jardinet. El que estava protegit és l’obelisc i les pedres grosses que té abaix.
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No creu que la resta d’elements tenguessin valor. De fet, les peces de la
vorada de les voravies sí que s’ha recuperat i s’ha reutilitzat. 

La Sra. Maria Mesquida explica que és que aquestes vorades són peces
fetes manualment una a una per mestres picapedrers i, avui en dia, aquest
ofici ja no existeix.

El  batle  suposa  que  si  les  peces  del  jardinet  tenien  valor,  varen  ser
recuperades i reutilitzades, juntament amb les vorades de les voravies. De
totes formes, ho demanarà al director de l’obra, perquè potser no s’han
utilitzat i es puguin guardar.

La Sra. Maria Mesquida diu que el correcte seria numerar-les i guardar-les.

El batle diu que s’ha fet control arqueològic i repeteix que no ho sap, però
ho aclarirà.

14.24 Retirada de caixers automàtics 

El Sr. Francisco Duarte vol fer una pregunta en relació a un tema que ja
varen tractar al Ple. Es tracta d’una moció que no va prosperar, però la
problemàtica  continua existint.  Hi  ha molts  de municipis  que es  queden
sense  caixers  automàtics.  Avui  a  l’assemblea  de  batles  i  batlesses  s’ha
presentat  una  proposta  de  conveni  amb  Correus  i  demana  què  farà
l’Ajuntament amb aquesta proposta, si s’hi adherirà, o com es gestionarà.

El batle explica que els han parlat d’un lloguer que han de pagar a Correus
pel  fet  que posin  un caixer.  No  recorda  la  quantitat  exacta,  però  li  ha
semblat una barbaritat. Perquè l’Ajuntament no hagués d’assumir el cost
d’aquest lloguer, s’havien de fer moltes operacions diàries amb el caixer.

El Sr. Miquel Lluís Mestre explica que el lloguer del caixer són 840 € i d’això,
Correus descompta 0,20 € de cada operació. Això significa que s’han de fer
4.200 operacions mensuals perquè surti gratuït a l’Ajuntament.

El batle comenta que l’Ajuntament de Felanitx té un conveni amb Correus.
Per tant,  abans de prendre una decisió, haurien de parlar. De primeres,
pareix una despesa un poc elevada.

El Sr. Duarte agrairia que el batle ho dugués a la pròxima plenària, perquè
cada grup pugui donar la seva opinió. També vol agrair l’aclariment al Sr.
Mestre.

En no haver-hi més preguntes, el batle aixeca la sessió, de la qual, com a
secretari, estenc aquesta acta.



 
Ajuntament de Felanitx

Felanitx, document signat electrònicament al marge.


